



ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

29-31
ກໍລະກົດ
2022
ບີທີ 11
ສະບັບທີ 863

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕ້ອນຮັບປະທານຄະນະກຳມະການສູນກາງແນວໂຮມປະເທດຊາດຫວຽດນາມ

(ສພຊ) ວັນທີ 27 ກໍລະກົດຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ສະຫາຍ ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ກຳມະກິມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບຂອງສະຫາຍໄດ້ ວັນ ຈໍຽນ ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະກຳມະການສູນກາງແນວໂຮມປະເທດຊາດຫວຽດນາມ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງພັກ-ລັດ ຫວຽດນາມ ໄດ້ຕາງໜ້າພັກ, ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນຫວຽດນາມ ຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ໃນທຳມະການກາງບັນຍາກາດທີ່ສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມ ພວມສະເຫລີມສະຫລອງສອງວັນປະຫວັດສາດຂອງສອງຊາດ ກໍຄື ວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການທຸດ ລະຫວ່າງລາວ-ຫວຽດນາມ ຄົບຮອບ 60 ປີ



ແລະ ວັນເຊັນສິນທິສັນຍາມິດຕະພາບ ໃນການພົບປະຄັ້ງນີ້, ສະຫາຍ ຮອບດ້ານ, ໜ້າສັນລະເສີນຂອງສະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ ຫາຍ ໄດ້ ວັນ ຈໍຽນ ໃນຕະຫລອດໄລ ເສດຖະກິດໂລກ ແລະ ພາກພື້ນ ມີ ບັນດາຜົນສໍາເລັດອັນໃຫຍ່ຫລວງ, ເຖິງວ່າຈະມີການແຜ່ລະຫລາຍສິ່ງທ້າທາຍ ແຕ່ພາຍໃຕ້ການ

ນຳພາອັນຖືກຕ້ອງ, ສະຫລາດສອງໃສ, ເດັດດ່ຽວ ຂອງພັກກອມມູນິດຫວຽດນາມ, ອັນມີສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່ ຫຽນ ພູ ຈໍ່ອຽ ເປັນຜູ້ນຳໜ້າ, ການບັນຊາທີ່ເຂັ້ມແຂງຂອງລັດຖະບານຫວຽດນາມ, ການຕິດຕາມກວດກາທີ່ເຂັ້ມງວດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ການປະຕິບັດສອງໜ້າທີ່ໄປພ້ອມກັນ ທັງດ້ານພະຍາດໂຄວິດ-19 ທັງພື້ນຜູ້ເສດຖະກິດ ເຮັດໃຫ້ຫວຽດນາມ ສາມາດຮັກສາຈັງຫວະການພັດທະນາເສດຖະກິດໄດ້ສູງ, ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນໄດ້ຮັບການປັບປຸງດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ, ສະຖຽນນະພາບທາງດ້ານການເມືອງມີຄວາມໝັ້ນແໜ້ນ, ວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ມີຄວາມເຂັ້ມ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເດືອນກໍລະກົດ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 26-27 ກໍລະກົດຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ດຳເນີນກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເດືອນກໍລະກົດ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ກຳມະກິມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຮຽບຮຽງເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິຈິດສິນ



(ສພຊ) ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິຈິດສິນທີ່ຜ່ານການຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃຫ້ມີເນື້ອໃນທີ່ຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ ສາມາດນຳໃຊ້ໄດ້ຢ່າງຍາວນານ ແລະ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ເລືອກເຟັ້ນເອົາບັນດາຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ມາປັບປຸງໃສ່ຮ່າງກົດ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ບຸນຄຸນແຜ່ນດິນຕ້ອງທົດແທນ

ໃນເວລາດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຜ່ານມາ; ສສຊ ຕັ້ງບັນຫາເລື່ອງເງິນຕາຢູ່ອອກລະບົບເຊິ່ງເປັນໜຶ່ງໃນສາເຫດຜາໃຫ້ການຂາດແຄນເງິນຕາກະທົບເຖິງການນຳ

ເຂົ້ານຳມັນ ແລະ ສິນຄ້າຈຳເປັນບາງຊະນິດ... ທ້າຍທີ່ສຸດພວກເຮົາກໍພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ. ມັນມີຫລາຍບັນຫາທັງນອກໂຕ ແລະ ໃນໂຕ ຄືດັ່ງພວກເຮົາຮູ້ນຳກັນແຕ່ມີເລື່ອງໜຶ່ງຕັ້ງຂຶ້ນນັ້ນຄືປະເທດເຮົາຂາດ

ໂດຍ: ທິດດີ
ແຄນເງິນຕາຕ່າງປະເທດແທ້ບໍ່? ເວົ້າວ່າຂາດແຄນກໍບໍ່ຖືກປານໃດເພາະວ່າໃນຕົວຈິງມີເງິນຢູ່ແຕ່ມັນຢູ່ນອກລະບົບ. ແລ້ວເປັນຫຍັງເງິນຈຶ່ງເຂົ້າສູ່ລະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ສພຊ ສະຫວັນນະເຂດ ສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3



(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສະຫວັນນະເຂດ ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂຂຶ້ນ ແລະ ອັດລົງດ້ວຍຜົນສຳເລັດອັນຈິບງາມ ພາຍຫລັງດຳເນີນມາເປັນເວລາ 3 ວັນເຕັມ 27-29 ກໍລະກົດ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ກິງແກ້ວ ມິວໍລະຈັກ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມຂອງທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ມີທ່ານ ສັນຕິພາບ ພິມວິຫານ ເຈົ້າແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ມີບັນ

ດາການນຳຂັ້ນແຂວງ, ບັນດາ ສສຊ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ); ສສຊ ອາວຸໂສບ້ານານ, ບັນດາພະແນກການ, ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນ.

ໃນໄລຍະດຳເນີນກອງປະຊຸມ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສປປລາວ



ໜ້າ 3

ໜ້າ 4

ໜ້າ 4

ໜ້າ 4

ໜ້າ 5

ໜ້າ 5

ໜ້າ 5



ປະທານ...

ແຂງ, ວຽກງານການຕ່າງປະເທດ ໄດ້ ຮັບການເປີດກວ້າງ ເຮັດໃຫ້ບົດບາດ ອິດທິພົນຂອງຫວຽດນາມ ນັບມື້ສູງ ເດີນຂຶ້ນ ໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ ສາ ກົນ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້ຊຶມເຊີຍຜົນ ການພົບປະສອງຝ່າຍລະຫວ່າງສະຫາຍ ປະທານສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ກັບສະຫາຍປະທານຄະນະກຳມະການ ສູນກາງແນວໂຮມປະເທດຊາດຫວຽດ ນາມ ແລະ ການເຊັນບົດບັນທຶກການ ຮ່ວມມືຂອງສອງອົງການ (ໄລຍະປີ 2022-2026) ເຫັນວ່າສອງຝ່າຍໄດ້ ມີການພົວພັນຮ່ວມມື ແລະ ແລກ ປ່ຽນບົດບັນທຶກກ່ຽວກັບວຽກງານເຜົ່າ, ສາສະໜາ, ກິດໝາຍ, ໂຄສະນາ, ຈັດ ຕັ້ງ-ຜະນຶກງານ, ຂະບວນການ, ຫ້ອງ ການ ແລະ ວຽກພົວພັນຕ່າງປະເທດ- ການທູດປະຊາຊົນ, ສອງຝ່າຍໄດ້ມີ ການຊຸກຍູ້, ສົ່ງເສີມ ແລະ ສ້າງເງື່ອນ

ໄຂສະດວກໃຫ້ແກ່ບັນດາທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນດາທ້ອງຖິ່ນທີ່ ມີຊາຍແດນຕິດຈອດກັນເພີ່ມທະວີ ການຮ່ວມມືໃຫ້ຫລາຍຕື່ມ. ພ້ອມ ດຽວກັນນີ້, ສອງຝ່າຍຖອດຖອນຍັງ ໄດ້ບົດບັນທຶກກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍຕໍ່ຄົນ ເຊື້ອຊາດຫວຽດນາມທີ່ອາໄສຢູ່ຕ່າງ ປະເທດ ເຊິ່ງເປັນບົດບັນທຶກໃຫ້ ແກ່ ສປປລາວ. ສະຫາຍປະທານສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ຍັງໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: ເຖິງ ສະພາບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ມີການ ຜັນແປຢ່າງໄວວາ, ສັບສິນ, ສະພາບ ພາຍໃນຂອງສອງປະເທດ ມີຄວາມ ຫຍຸ້ງຍາກບໍ່ໜ້ອຍ ແຕ່ສາຍພົວພັນ ມິດຕະພາບທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາມັກ ຄີພິເສດ ແລະ ການຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ລາວ-ຫວຽດນາມ ຍັງສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບ ການເສີມຂະຫຍາຍຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ ທັງ ທາງກວ້າງ ແລະ ເລິກ ໃນທຸກໆຂົງ ເຂດ, ການພົວພັນດ້ານການເມືອງ ສືບຕໍ່ມີຄວາມໜັກແໜ້ນ, ການຮ່ວມ

ມືດ້ານປ້ອງກັນຊາດ, ປ້ອງກັນຄວາມ ສະຫງົບ, ດ້ານການຕ່າງປະເທດ ສືບ ຕໍ່ໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍ ມີການ ຊ່ວຍເຫລືອສະໜັບສະໜູນກັນຕະ ຫລອດມາ; ການພົວພັນດ້ານເສດຖະ ກິດ-ການຄ້າ, ການລົງທຶນ, ການສຶກ ສາ-ວັດທະນະທຳ, ວິທະຍາສາດ ແລະ ອື່ນໆ ກໍຄືການພົວພັນຮ່ວມມື ລະ ຫວ່າງ ຂະແໜງການສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ມີບາດກ້າວຂະຫຍາຍຕົວ ຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ເຊິ່ງເປັນການປະກອບ ສ່ວນສຳຄັນໃຫ້ແກ່ພາລະກິດປົກປັກ ຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາປະເທດຊາດ ສປປລາວ; ພ້ອມນັ້ນ, ສະຫາຍຍັງໄດ້ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ການແລກປ່ຽນການຢ້ຽມ ຍາມຂອງບັນດາສະຫາຍການນຳຂັ້ນ ສູງ ຂອງພັກ-ລັດ ຂອງສອງປະເທດ ໃນຕະຫລອດໄລຍະຜ່ານມາ; ພ້ອມ ທັງສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ພັກ, ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນຫວຽດນາມອ້າຍນ້ອງ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອປະຊາຊົນ ລາວມາຕະຫລອດມາ ທັງໃນໄລຍະຕໍ່

ສູງປັດປ່ອຍຊາດ ແລະ ທັງໃນໄລຍະປັດ ຈຸບັນ, ພິເສດແມ່ນການຊ່ວຍເຫລືອ ສ້າງທ່າສະພາແຫ່ງຊາດລາວຫລັງໃໝ່ ເຊິ່ງເປັນຂອງຂວັນອັນປະເສີດ ຂອງ ພັກ, ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນຫວຽດນາມ ມອບໃຫ້ພັກ, ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນ ລາວບັນດາເຜົ່າ ເຊິ່ງເປັນສັນຍາລັກ ອັນໂດດເດັ່ນ ແຫ່ງການພົວພັນພິເສດ, ຫາຍາກຂອງປະຊາຊົນສອງຊາດພວກ ເຮົາ; ສະເພາະການພົວພັນຮ່ວມມື ລະ ຫວ່າງສອງອົງການນີ້ຕັ້ງແຕ່ນັ້ນ ປັດ ຈຸບັນການນຳຂັ້ນສູງຂອງສອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນການ ຢ້ຽມຍາມ ແລະ ໄດ້ເຊັນບົດບັນທຶກ ການຮ່ວມມື ໄລຍະ 5 ປີ, ສະເພາະ ສອງອົງການ ໄດ້ມີແຜນຈັດຫລາຍ ກິດຈະກຳສະຫລອງສອງວັນປະຫວັດ ສາດນຳກັນ, ມີການແລກປ່ຽນຄະນະ ຜູ້ແທນນຳກັນຫລາຍຄະນະ ແລະ ຍັງ ຈະສືບຕໍ່ແລກປ່ຽນຄະນະນຳກັນຕໍ່ຈົນ ຮອດທ້າຍປີ 2023 ທີ່ຈະມາເຖິງ. (ສົມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ)

ເລື່ອງໄດ້ໄວ້, ຂ່າວໄດ້ໄດ

ຄັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

ກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ໄດ້ເປີດນຳໃຊ້ລະ ບົບຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານຄຸ້ມຄອງການສຶກສາ ແລະ ຂອງ ສປປລາວ (LESMIS) ເຊິ່ງເປັນລະບົບດິຈິຕອນ ທີ່ຈະຊ່ວຍອຳນວຍ ຄວາມສະດວກໃນການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນດ້ານການສຶກສາ, ວິທະ ຍາສາດ ແລະ ກິລາ ໃນ ສປປລາວ ຢ່າງວ່ອງໄວ ເພື່ອຊ່ວຍສະໜັບ ສະໜູນການຕິດຕາມ, ປະເມີນຜົນ ແລະ ກຳນົດນະໂຍບາຍ ຕ່າງໆຂອງຂະແໜງການ ເຊິ່ງລະບົບ LESMS ຈະເຮັດໜ້າທີ່ ເປັນລະບົບຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນສູນກາງທີ່ຈະຊ່ວຍສະໜອງການເຂົ້າ ເຖິງຂໍ້ມູນການສຶກສາທັງໝົດໃນ ສປປລາວ, ເປັນລະບົບທີ່ສາ ມາດເຂົ້າເຖິງໄດ້ຜ່ານທາງອອນລາຍ ແລະ ໃນຮູບແບບແອັບ ໂດຍຂັ້ນສູນກາງ ຫລື ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ໂຮງຮຽນ.

ນສພ. ປະເທດລາວ 27/07/2022

ນັກທ່ອງທ່ຽວຫລັງໄຫລຂ້າມຂົວມິດຕະພາບລາວ- ໄທ ແລະ ຜ່ານຊ່ອງທາງຕ່າງໆຕາມເຂດຊາຍແດນປະເທດເພື່ອນ ບ້ານໃກ້ຄຽງເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງໜ້າແໜ້ນ ໂດຍນັກທ່ອງທ່ຽວສ່ວນ ໃຫຍ່ຈະໃຊ້ຊ່ອງທາງຂີ່ລົດໄຟລາວ-ຈີນ ເພື່ອເດີນທາງໄປພາກ ເໜືອ ຂອງ ສປປລາວ; ປັດຈຸບັນ, ມີນັກທ່ອງທ່ຽວເດີນທາງ ເຂົ້າມາລາວ ເພີ່ມ 40%-50% ພາຍຫລັງລັດຖະບານໄດ້ເປີດ ປະເທດ ແລະ ມີມາດຕະການຜ່ອນຜັນຫລາຍຢ່າງ; ກະຊວງຖະ ແຫລວງຂ່າວ ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ຍືນຍັນວ່າລາວມີ ລາຍຮັບຈາກການທ່ອງທ່ຽວ ລະຫວ່າງ ປີ 2018-2019 ໂດຍ ສະເລ່ຍ ປະມານ 600-700 ລ້ານໂດລາ ກັບຈຳນວນນັກທ່ອງ ທ່ຽວເກືອບ 4 ລ້ານຄົນ ເຊິ່ງໄລຍະນັ້ນເປັນປີທີ່ ສປປລາວ ແລະ ສປຈີນ ໄດ້ເປີດປີທ່ອງທ່ຽວຮ່ວມກັນໂດຍມີນັກທ່ອງ ທ່ຽວຊາວຈີນ ເຂົ້າມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ເກືອບ 1 ລ້ານຄົນ

ນສພ. ປະເທດລາວ 28/07/2022

ວັນທີ 13 ສິງຫາທີ່ຈະມາເຖິງນີ້, ມະຫາວິທະຍາໄລ ແຫ່ງຊາດ (ມຊ) ຈະໄດ້ສອບເສັງຄັດເລືອກເອົານັກສຶກສາທີ່ ຮຽນຈົບ ມໍ7 ປີນີ້ ຫລື ຈົບໃນປີຜ່ານມາ ເພື່ອເຂົ້າຮຽນ ມຊ ໃນ ສຶກສາສາ 2022-2023 ເຊິ່ງ ມຊ ມີແຜນຮັບເອົານັກສຶກສາ ເຂົ້າຮຽນ 6.990 ຄົນ, ໃນນີ້ ປະລິນຍາຕີ 5.150 ຄົນ, ປະລິນ ຍາຕີຕໍ່ເນື່ອງ 1.480 ຄົນ, ຫລັກສູດນາງຊາດຫລັກສູດຄູພາ ສາຈີນ 210 ຄົນ, ອະນຸປະລິນຍາ 150 ຄົນ, ຄາດວ່າຈະປະ ກາດຜົນສອບເສັງກ່ອນວັນທີ 12 ກັນຍາ 2022 ແລະ ໃນ ເດືອນຕຸລາຈະເລີ່ມເຂົ້າຮຽນປົກກະຕິ.

ນສພ. ປະຊາຊົນ 29/07/2022

ຄະນະກຳມະການແຮງງານແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕົກລົງ ແລະ ເຫັນດີເປັນເອກະພາບ ໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງເພີ່ມຄ່າແຮງງານຂັ້ນ ຕ່ຳສຸດ ໃຫ້ຜູ້ອອກແຮງງານທີ່ເຮັດພາກວິສາຫະກິດ ໃນລະບົບ ແລະ ນອກລະບົບ ໃນລາວ ໂດຍໄດ້ສະເໜີເພີ່ມເປັນ 1.557.000 ກີບຕໍ່ຄົນຕໍ່ເດືອນ (ຕ່ຳສຸດທີ່ຜູ້ອອກແຮງງານສາ ມາດດຳລົງຊີວິດຢູ່ໄດ້) ຜ່ານການປຶກສາຫາລືຮ່ວມກັນຫລາຍ ຄັ້ງຈຶ່ງເຫັນດີປັບຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕ່ຳສຸດ (ໃໝ່) ສຳລັບຜູ້ອອກ ແຮງງານຢູ່ລາວມີ 2 ຄັ້ງ ຄື: ຄັ້ງທີ 1 ປັບຂຶ້ນຈາກ 1.100.000 ກີບ ມາເປັນ 1.200.000 ກີບຕໍ່ຄົນຕໍ່ເດືອນ ຫລື ເທົ່າກັບ 46.154 ກີບຕໍ່ຄົນຕໍ່ວັນ ເທົ່າກັບ 5.769 ກີບຕໍ່ຊົ່ວໂມງ ເລີ່ມ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຕ່ວັນທີ 1 ສິງຫາ 2022 ຫາ ວັນທີ 30 ເມ ສາ 2023 ຄັ້ງທີ 2 ປັບຂຶ້ນຈາກ 1.200.000 ກີບມາເປັນ 1.300.000 ກີບຕໍ່ຄົນຕໍ່ເດືອນ ຫລື ເທົ່າກັບ 50.000 ກີບ ຕໍ່ຄົນຕໍ່ວັນ ເທົ່າກັບ 6.250 ກີບຕໍ່ຊົ່ວໂມງ ເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດວັນທີ 1 ພຶດສະພາ 2023 ເປັນຕົ້ນໄປ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 29/07/2022

ກອງປະຊຸມ...

ກຳມະການຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ ຊາດ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຟັງການ ລາຍງານຜົນສຳເລັດຂອງການພົບປະ ສອງຝ່າຍ ລະຫວ່າງກຳມາທິການເສດ ຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດ ລ້ອມ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ກັບກຳມາທິການເສດຖະກິດ ແລະ ກຳມາທິການວິທະຍາສາດ, ເຕັກໂນ ໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ສະພາແຫ່ງ ຊາດ ແຫ່ງ ສສ.ຫວຽດນາມ; ຮ່າງ ແຜນການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມAPPF ຄັ້ງທີ 30 ຢູ່ຮາຊະອານາຈັກໄທ ໃນ ລະຫວ່າງວັນທີ 25-29 ຕຸລາ 2022 ແລະ ການຢ້ຽມຢາມສັນຖະວະໄມຕີ ຮາຊະອານາຈັກໄທຢ່າງເປັນທາງການ ຂອງຄະນະຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດ ລາວ ນຳໂດຍປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 29-31 ຕຸລາ 2022 ທີ່ຮາຊະອານາຈັກໄທ; ຮ່າງ ແຜນກະກຽມເປັນເຈົ້າພາບກອງປະ ຊຸມໃຫຍ່ສະມັດຊາລັດຖະສະພາລະ ຫວ່າງຊາດອາຊຽນ (AIPA) ຄັ້ງທີ 45 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໃນ ເດືອນກັນຍາ 2024 ຈາກກຳມາທິ ການຕ່າງປະເທດ; ລາຍງານຜົນ ການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມລັດຖະບານ ເປີດກວ້າງ ຄັ້ງທີ I ປີ 2022 ກ່ຽວ



ກັບການຈັດຕັ້ງຜົນຂະຫຍາຍມະຕິ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຈາກກຳ ມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ລາຍງານຜົນແລກ ປ່ຽນບົດບັນທຶກກ່ຽວກັບສະພາແຫ່ງຊາດ ສສ.ຫວຽດນາມ ຂອງຄະນະຜູ້ແທນ ສະພາແຫ່ງຊາດ ນຳໂດຍທ່ານ ສົມ ມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາ ແຫ່ງຊາດ; ລາຍງານການຕິດຕາມ ກວດກາ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022 ຂອງກຳມາທິການແຜນການ, ການ ເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; ລາຍງານ ການປະເມີນມູນຄ່າການກໍ່ສ້າງຕົກສະ ພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄລຍະທີ II ກະກຽມສະເໜີເຂົ້າແຜນ

ການລົງທຶນຂອງລັດຖະບານ ປະຈຳປີ 2023; ລາຍງານຜົນການຮຽບຮຽງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຈາກກຳ ມາທິການຜົນການ, ການເງິນ ແລະ ການພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາໃນກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; ຜ່ານຮ່າງ ມະຕິຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າ ດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາການປະ ເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດໜ້າຍ ຈາກກຳມາທິການກິດໜ້າຍ ແລະ ການລາຍງານຂໍ້ທົດຊີ້ນຳກ່ຽວກັບການ ຄົ້ນຄວ້າການສະເໜີແຕ່ງຕັ້ງ, ຍົກຍ້າຍ ຜະນຶກງານສານປະຊາຊົນ ແລະ ອົງ ການໄອຍະການປະຊາຊົນທ້ອງຖິ່ນ; ການລາຍງານຜົນການຕົກລົງຂອງ ກອງປະຊຸມຮ່ວມກັບຫລາຍພາກສ່ວນ

ຄັ້ງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2022 ກ່ຽວ ກັບຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຈຳນວນ 4 ສະບັບ ຈາກກຳມາທິການຍຸຕິທຳ; ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສຸມໃສ່ປະກອບ ຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງມີຈຸດສຸມຄົ້ນຄວ້າ ໃສ່ບັນດາບົດລາຍງານຕ່າງໆ ທີ່ນຳມາ ລາຍງານໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ເພື່ອຮັບ ປະກັນການຕົກລົງບັນຫາທີ່ມີຄວາມ ເປັນເອກະພາບ, ສາມາດເປັນປ່ອນອົງ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ນຳຜົນ ປະໂຫຍດລວມມາສູ່ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຢ່າງແທ້ຈິງ. (ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ສໍາເລັດ...

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ (ສປປວ) ໄດ້ອັດລົງດ້ວຍຜົນສໍາເລັດອັນຈົບງາມໃນວັນທີ 26 ກໍລະກົດ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສໍານັກງານອົງການປົກຄອງນະຄອນຫລວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ອານຸຜາບ ຕຸນາລິມ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ເລຂາຄະນະພັກນະຄອນຫລວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍທ່ານ ປອ. ອາດສະພິງທອງ ສີມັດດອນ ຮອງເລຂາຄະນະພັກ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ມີບັນດາທ່ານການນໍາປະຊາຊົນ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ທ່ານ ອານຸຜາບ ຕຸນາລິມ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ດໍາເນີນມາເປັນເວລາ 4 ວັນ ເຊິ່ງເຕັມໄປດ້ວຍບັນຍາກາດອັນຝົດພົ້ນ ແຫ່ງການເສີມຂະຫຍາຍສິດປະຊາທິປະໄຕໃນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຢ່າງມີເຫດຜົນ, ມີເນື້ອໃນທີ່ເລິກເຊິ່ງ, ລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບສູງ ຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງ ໃນຖານະເປັນຕົວແທນຂອງປະຊາຊົນຊາວນະຄອນຫລວງ ໃນການຄົ້ນຄວ້າ, ຝຶກຊ້າງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນຕ່າງໆຂອງນະຄອນຫລວງ ດັ່ງນີ້:

ຄ່ອຍໆຜືນຕົວດີຂຶ້ນ ເທື່ອລະກ້າວ;

2. ຮັບຮອງເອົາດ້ານຫລັກການກ່ຽວກັບຮ່າງແຜນຈັດສັນທຶດິນ, ຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແບບຮອບດ້ານຂອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ. ກອງປະຊຸມມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງ ສືບຕໍ່ປັບປຸງຕາມການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງກອງປະຊຸມ, ຫລັງຈາກນັ້ນ, ໃຫ້ນໍາເອົາຮ່າງແຜນດັ່ງກ່າວສະເໜີຕໍ່ກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ລັດຖະບານ ເພື່ອພິຈາລະນາຕົກລົງແລ້ວຈຶ່ງສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າເປັນຂໍ້ຕົກລົງ ຫລື ນິຕິກຳຂອງອົງການປົກຄອງ ເພື່ອສະເໜີ ສປປວ ນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງຕໍ່ໄປ;

3. ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022 ຂອງ ສປປວ. ກອງປະຊຸມສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍ ແລະ ເປັນເອກະພາບ ກັບບັນດາຜົນງານ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ ທີ່ໄດ້ລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມ. ພ້ອມທັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນ, ຄະນະກຳມະການ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ຈົ່ງໄດ້ສືບຕໍ່ເປັນເຈົ້າການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022 ໃຫ້ບັນລຸຄາດໝາຍຕ່າງໆ ໂດຍສະເພາະ 3 ພາລະບົດບາດຕົ້ນຕໍຂອງສະພາປະຊາຊົນ ເພື່ອຍົກສູງຄຸນນະພາບ ແລະ ສ້າງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງສະພາປະຊາຊົນ ໃຫ້ນັບມື້ນັບຜົນເດັ່ນສູງຂຶ້ນ;

4. ຮັບຮອງເອົາການສະເໜີແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ສິມບຸນ ອາຄະວົງສາ ເປັນຫົວໜ້າທ່ານຄຸ້ມຄອງ ແລະ ບໍລິການຕົວເມືອງວຽງຈັນ ແລະ ທ່ານວິໄຊ ພິມມິໄຊ ເປັນຫົວໜ້າພະແນກການຕ່າງປະເທດ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ.

5. ຮັບຮອງເອົາລາຍງານ, ຊື້ແຈງ ບາງວຽກງານສໍາຄັນຜືນຖານຂອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ດັ່ງນີ້:

- 1). ບັນຫາການຄວບຄຸມລາຄາສິນຄ້າ, ແຜນການຄຸ້ມຄອງລາຄາສິນຄ້າໃນອະນາຄົດ ແລະ ການສົ່ງເສີມການຜະລິດ ເປັນສິນຄ້າພາຍໃນ;
- 2). ບັນຫາຄວາມຊັກຊ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງແຕ່ບ້ານດອນນິກຊໍມຫາບ້ານສ້າງເຫວີຍ ແລະ ບ້ານດົງສະຫວາດ;
- 3). ບັນຫານໍ້າຖ້ວມຂັງ ຈາກໂຄງການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງເລກທີ 13 ເໜືອ, ໂຄງການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງດ່ວນວຽງຈັນ-ວັງວຽງ ແລະ ໂຄງການທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ໃນຂອບເຂດເມືອງນາຊາຍທອງ;
- 4). ບັນຫາການຊົດເຊີຍທີ່ດິນ ໃຫ້ແກ່ຜູ້ຖືກຜົນກະທົບຈາກໂຄງການທໍາປົກ-ທໍານາແລ້ງ ແລະ ເຂດໂລຈິສຕິກ;
- 5). ບັນຫາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການນໍ້າເປື້ອນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ພາຍໃຕ້ເງິນກູ້ລັດຖະບານຮົງກາລີ;
- 6). ບັນຫາການແກ້ໄຂການອອກໃບຕາດິນຊັກຊ້າ ຕາມທາງສຽງຂອງປະຊາຊົນ;
- 7). ບັນຫາການລົບລ້າງໃບຕາດິນ ຈໍານວນ 17 ຕອນ ບຶງສາລາຄໍາ, ເຂດສໍາປະທານຂອງບໍລິສັດມິດຕະພາບການກະເສດ;
- 8). ຮັບຮອງເອົາລາຍງານຂອງກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕາມຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າຄອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 841/ຈນວ, ລົງວັນທີ 25 ຕຸລາ 2021, ໂດຍລົງເລິກ 6 ວຽກຈຸດສຸມຕາມສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ ແລະ ການດໍາເນີນຄະດີຢາເສບຕິດ; ບັນຫາກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາກອງທຶນຢາເສບຕິດ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ; ບັນຫາການຄຸ້ມຄອງຄົນຕ່າງປະເທດ ຢູ່ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ;
- 9). ຮັບຮອງເອົາລາຍງານການຕິດຕາມກວດກາການນໍາໃຊ້ 7 ມາດຕະການສະກັດກັ້ນ ຂອງອົງການສືບສວນ-ສອບສວນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 136 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດໍາເນີນຄະດີອາຍາ ໂດຍສະເພາະການແກ້ໄຂການລະເມີດກົດໝາຍໃນການພາງຕົວ, ກັກຕົວ ແລະ ການກັກຂັງພາງ ທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ໃນໄລຍະ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງ;
- 10). ຮັບຮອງເອົາລາຍງານຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕາມຂໍ້ຕົກລົງ ຂອງເຈົ້າຄອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 841/ຈນວ, ລົງວັນທີ 25 ຕຸລາ 2021. ໂດຍລົງເລິກການດໍາເນີນຄະດີຢາເສບຕິດ ຢູ່ນະຄອນຫລວງ;
- 11). ຮັບຮອງເອົາລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕາມຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າຄອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 841/ຈນວ, ລົງວັນທີ 25 ຕຸລາ 2021, ໂດຍລົງເລິກການພິຈາລະນາຕັດສິນຄະດີຢາເສບຕິດ;
- 12). ຮັບຮອງເອົາລາຍງານຂອງພະແນກຍຸຕິທໍາ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕາມຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າຄອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 841/ຈນວ, ລົງວັນທີ 25 ຕຸລາ 2021 ລົງເລິກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນຂອງສານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຢາເສບຕິດ.

ຕ່າງໆທີ່ໄດ້ລາຍງານ, ຊື້ແຈງແຕ່ລະຫົວຂໍ້ ແລະ ໃຫ້ຄໍາໝັ້ນສັນຍາ ໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ມີຜົນສັກສິດ.

ຮຽບຮຽງ...

ໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວ. ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 22-23 ກໍລະກົດຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຮຽບຮຽງເນື້ອໃນຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິຈິດສິນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາໃບ ດໍາລັດ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ປະທານກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ; ທ່ານ ປອ. ພູທອນ ວໍລະເພັດ ຮອງປະທານກໍາມາທິການກົດໝາຍ; ທ່ານ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ; ທ່ານ ວັນສີ ກົວມິວ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຖະແຫລງຂ່າວ ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ; ຕາງໜ້າບັນດາກົມຂອງກໍາມາທິການ ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ຄໍາໃບ ດໍາລັດ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມວ່າ: ໂດຍປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສ້າງນິຕິກຳ ສະບັບເລກທີ 06/ສພຊ, ລົງວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021 ເຊິ່ງການຮຽບຮຽງເນື້ອໃນຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິຈິດສິນ ທີ່ໄດ້ຜ່ານການຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນຄັ້ງວັນທີ 4 ກໍລະກົດ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ມີສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະກອບຄໍາເຫັນຈໍານວນຫລາຍ ແລະ ໄດ້ຜ່ານການພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາໃນຄັ້ງວັນທີ 7 ກໍລະກົດ 2022 ຕໍ່ກັບຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ກອງເລຂາໄດ້ສັງລວມມາມີທັງໝົດ138 ເນື້ອໃນ, ກວມເອົາ 50 ມາດຕາ ເຊິ່ງໃນນັ້ນບາງບັນຫາທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງຖະແຫລງຂ່າວ ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ກໍໄດ້ຊື້ແຈງໃນທີ່ປະຊຸມແລ້ວ.

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ວິໄຈ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ເລືອກເຟັ້ນເອົາຄໍາເຫັນຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດທີ່ມີເຫດຜົນມາປັບປຸງໃສ່ເນື້ອໃນຂອງກົດໝາຍ ໃຫ້ມີຄວາມລະອຽດ, ຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງ ກ່ອນນໍາສະເໜີຕໍ່ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດລົງລາຍເຊັນ ແລະ ສະເໜີຫາປະທານປະເທດ ແຫ່ງສປປລາວ ອອກລັດຖະດໍາລັດປະກາດໃຊ້ຢ່າງເປັນທາງການ.

(ອານຸສອນ ພູມມິທອນ)

6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022; ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022; ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022; ລາຍງານກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງການຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ພາຍໃນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ; ລາຍງານກ່ຽວກັບການປັບປຸງຄຸນນະພາບລະບົບການຮຽນ-ການສອນ ທຸກຊັ້ນທຸກສາຍ ໃນໄລຍະໃໝ່; ລາຍງານກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ; ລາຍງານກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ; ລາຍງານກ່ຽວກັບການປະຕິບັດພາລະບົດບາດຕິດຕາມກວດ ກາທົ່ວໄປ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ; ລາຍງານກ່ຽວກັບຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກໃນການຕັດສິນຄະດີແພ່ງ, ຄະດີອາຍາ, ກົນໄກການປະສານສົມທົບ ໃນການດໍາເນີນຄະດີຂອງສານປະຊາຊົນແຂວງ, ເຂດ ໂດຍຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ; ລາຍງານກ່ຽວກັບຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານທະບຽນສານ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນຂອງສານ ທີ່ໃຊ້ໄດ້ຢ່າງເດັດຂາດໃນໄລຍະຜ່ານມາ ພ້ອມທັງລາຍງານກ່ຽວກັບການຂຶ້ນບັນຊີເຕົ້າໂຮມຊັບສິນ ທີ່ສານຕັດສິນຮັບເປັນຂອງລັດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ; ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໂດຍສະເພາະຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການກໍານົດເຂດປະເມີນລາຄາທີ່ດິນ ແລະ ສິ່ງປຸກສ້າງທົ່ວແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ເຊິ່ງຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາປະຊາຊົນແຂວງ, ປະເທດຂະຜ່ານມາ; ລາຍງານກ່ຽວກັບການຢ່າງມີເຫດຜົນ, ມີເນື້ອໃນເລິກເຊິ່ງສ່ອງແສງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດ ໃນຖານະເປັນຕົວແທນແຫ່ງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໃນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ.

ກອງປະຊຸມ ຍັງໄດ້ຮັບຮອງເອົາລາຍງານ, ການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ການຊັກຖາມກັບທີ່ຂອງຜູ້ແທນຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, ຖີ່ຖ້ວນລວມໄປເຖິງການຊື້ແຈງບັນຫາສໍາຄັນຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ປະທານສານປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາພະແນກການ ແລະ ກົມກອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ

ເຂົ້າໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ກອງປະຊຸມຕົກລົງດັ່ງນີ້:

- 1. ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາການລາຍງານໂດຍສັງເຂບຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ, ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022;
- 2. ໄດ້ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາການປະເມີນບ້ານເຂດຫ່າງໄກສອກຫລີກ ແລະ ທຸລະກິດດານ ຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ;
- 3. ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຫາ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ແລະ ທິດທາງແຜນການຮອດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II. (ກົງທະນູຄໍາ ພິພັດເສລີ)

ບຸນຄຸນ...

ບົບ? ເລື່ອງນີ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເພິ່ນຮູ້ບັນຫາ ແລະ ຊອກຫາທາງແກ້ໄຂແລ້ວ? ແຕ່ໃນທີ່ນີ້ພວກເຮົາຢາກຮູ້ວ່າ: ຜູ້ຄອບຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຮູ້ສຶກແນວໃດ? ຕໍ່ປະເທດຊາດບ້ານເມືອງ...ຂໍແລກປ່ຽນເນີ ມີປະເທດຊາດມີແຜນດິນເກີດພວກເຮົາຈຶ່ງຢຸຖ່າງທໍາມາຫາກິນ, ມີຄວາມສະຫງົບຍ້ອນກໍາລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບເຮົາເຂັ້ມແຂງ, ປະເທດຊາດໄດ້ຮັບເອກະລາດຍ້ອນມີບັນພະບຸລຸດລຸ້ນກ່ອນຕໍ່ສູ້ ແລະ ປົກປັກຮັກສາສືບທອດມາສູ່ລຸ້ນເຮົາ ບຸນຄຸນນີ້ຕ້ອງຕອບແທນ

ການຕອບແທນບຸນຄຸນນີ້ມີຫລາຍຢ່າງຮ້ອຍອັນພັນແນວ ແຕ່ໃນຍາມປະເທດຊາດພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານການເງິນແບບນີ້ ຜູ້ຄອບຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຈະຊ່ວຍປະເທດຊາດຫຍັງແດ່? ພິໃຫ້ສັງຄົມຊື່ນໃຈ ແລະ ຮູ້ວ່າໃນຍາມຫຍຸ້ງຍາກແນວນີ້ຍັງມີຂະບວນການຕອບແທນແຜນດິນເກີດ.

ຢາກໃຫ້ມີການລູກຂຶ້ນມາສ້າງຂະບວນການໃດໜຶ່ງ ເພື່ອຮີບໂຮມເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລະບົບ. ອາດຈະດ້ວຍຮູບການສ້າງບຸນທໍາທາດຜ່າປ່າສາມັກຄີຄືດັ່ງພວກເຮົາສ້າງວັດວາອາຮາມ; ສ້າງພະພຸດທະຮູບອົງສັກສິດ ຄິດວ່າຄົງເປັນບຸນກຸສິນຢ່າງຍິ່ງແກ່ຕິນເອງ ແລະ ວຶງເຖະກຸນ ກໍຢືນປະເທດຊາດ.

ຕ້ອງຍອມຮັບວ່າຖ້າບໍ່ມີແຜນດິນເກີດ; ບໍ່ມີປະເທດຊາດ ພວກເຮົາຈະຢູ່ສິນຕີສຸກໄດ້ຢ່າງໃດ ແລ້ວພວກເຮົາຄິດແນວໃດ? ຮັ່ງມີ-ລໍາລວຍແຕ່ປະເທດຊາດທີ່ຕິນອາໄສຢູ່ພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ; ປະຊາຊົນສ່ວນຫລາຍພົບຄວາມລໍາບາກກາກໍາ ຍ້ອນການຜັນແປຂອງອັດຕາແລກປ່ຽນ ເຖິງແມ່ນວ່າຈະເປັນວິກິດຊົ່ວຄາວກໍຕາມ.

ສພຊ...

ບັນດາທ່ານ ສສຊ ແລະ ສສຂ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາລາຍງານໂດຍສັງເຂບຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງສະຫວັນນະເຂດກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ

ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ຜັງສາລີ ເລົ່າຄືນມູນວັນສ້າງຕັ້ງແມ່ຍິງລາວ

(ສພຊ) ຕອນປາຍວັນທີ 19 ກໍລະກົດ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຜັງສາລີ, ຈັດພິທີປາຖະກະຖາວັນສ້າງຕັ້ງແມ່ຍິງລາວ ຄົບຮອບ 67 ປີ (20/7/1955-20/7/2022) ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍສະຫະພັນ ທ່ານ ສິມສິ ມະນີນິນ ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສພຂ ແລະ ຜູ້ຮ່ວມອື່ນໆ.

ຜູ້ຊີ້ນຳອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊືມ; ມີບັນດາສະມາຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນພິທີ, ຮັບຜິດຊອບ ນາງ ບົວວອນ ຈັນທະລັງ ເລົ່າຄືນມູນເຊື່ອການກຳເນີດ, ເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ ຜົນງານການທ່ານຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍສະຫະພັນ ທ່ານ ສິມສິ ມະນີນິນ ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສພຂ ແລະ ຜູ້ຮ່ວມອື່ນໆ.

ເທດຊາດ ກໍຄືຜາລະກິດພັດທະນາແມ່ຍິງ ຕະຫລອດໄລຍະ 67 ປີ ທີ່ຜ່ານມາ ເຊິ່ງມີບາງຕອນສະຫຍາຍໄດ້ກ່າວວ່າ: “ພາຍໃຕ້ການນຳພາຂອງພັກ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນສະໜັບສະໜູນຈາກຂະບວນການຕໍ່ສູ້ປະຕິວັດຂອງແມ່ຍິງໃນໂລກ ທີ່ເລັ່ງທວງໃຫ້ປະຕິບັດສິດເສລີພາບ, ຄວາມສະເໝີພາບລະຫວ່າງຍິງ-ຊາຍທາງດ້ານການເມືອງ-ເສດຖະກິດ, ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມເທື່ອລະກ້າວ. ອົງການຈັດຕັ້ງແມ່ຍິງ



ຂັ້ນຮາກຖານຈຶ່ງໄດ້ເກີດຂຶ້ນ ໂດຍເລີ່ມຈາກການຈັດຕັ້ງໜ່ວຍແມ່ຍິງນັກຮົບ ຢູ່ຊຸມນະບົດ, ໜ່ວຍສູ້ວັນນາລີ ຢູ່ຕາມຕົວເມືອງ, ການຈັດຕັ້ງດັ່ງກ່າວໄດ້ເຄື່ອນໄຫວ ແລະ ເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວນັບມື້ນັບກວ້າງຂວາງ ແລະ ມາໃນວັນທີ 20 ກໍລະກົດ 1955 ພັກໄດ້ຈັດຕັ້ງໜ່ວຍຄົນຄວ້າວຽກງານແມ່ຍິງຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ (ເຊິ່ງເປັນຕົ້ນກຳເນີດຂອງອົງການຈັດຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວໃນປະຈຸບັນ) ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະໜ່ວຍເຊິ່ງປະກອບມີ 3 ທ່ານຄື: ທ່ານນາງ ຄຳຫລ້າ ວົງສັກ ເປັນຫົວໜ້າ; ທ່ານ ນາງ ຄຳສຸກ ວົງວິຈິດ ເປັນຮອງຫົວໜ້າ; ທ່ານ ນາງ ຄຳ

ແພງ ບຸບຜາ ເປັນກຳມະການ; ເພື່ອສືບຕໍ່ນຳພາອົງການຈັດຕັ້ງແມ່ຍິງ ແລະ ຂົນຂວາຍຂະບວນການແມ່ຍິງທົ່ວປະເທດ”. ໂອກາດດຽວກັນນີ້, ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານ ສພຂ ເຊິ່ງສະຫຍາຍກຳໄດ້ກ່າວສະແດງຄວາມຮູ້ແມ່ຍິງຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ (ເຊິ່ງເປັນຕົ້ນກຳເນີດຂອງອົງການຈັດຕັ້ງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວໃນປະຈຸບັນ) ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະໜ່ວຍເຊິ່ງປະກອບມີ 3 ທ່ານຄື: ທ່ານນາງ ຄຳຫລ້າ ວົງສັກ ເປັນຫົວໜ້າ; ທ່ານ ນາງ ຄຳສຸກ ວົງວິຈິດ ເປັນຮອງຫົວໜ້າ; ທ່ານ ນາງ ຄຳ

ຕໍ່ພາລະກິດດັ່ງກ່າວ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າຮ່າຮຽນເອົາບົດຮຽນອັນດີງາມຂອງແມ່ຍິງລາວ ໂດຍສະເພາະ ຄວາມດຸໝັ່ນຂະຫຍັນພຽນໃນການອອກແຮງງານ, ນ້ຳໃຈເສຍສະຫລະ, ຄວາມເອື້ອເຜື້ອເພື່ອແຜ່, ຄວາມຮັກແພງຊ່ວຍເຫລືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ຄວາມສາມັກຄີເປັນຈິດໜຶ່ງໃຈດຽວກັນ, ກິລິຍາມາລະຍາດ, ການຮັກສາມູນມໍລະດົກ ແລະ ອະນຸລັກຮັກສາວັດທະນະທຳອັນດີງາມຂອງຊາດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການນຸ່ງຖື, ການແຕ່ງກາຍ, ການພົວພັນໃນຄອບຄົວ-ສັງຄົມ ແລະ ອື່ນໆ. (ນາງ ສຸກສິມພອນ ແກ້ວແສງ ພະຈັນ)

ສພຂ ຫລວງນ້ຳທາ ມອບ-ຮັບ ແລະ ອົບຮົມກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ, ນຳໃຊ້ເວັບໄຊທາງການ ແລະ ໂປຣແກຣມລົງຄະແນນສຽງ

(ສພຊ) ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງນ້ຳທາ ໄດ້ຈັດພິທີມອບ-ຮັບ ແລະ ເຝິກອົບຮົມກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ, ນຳໃຊ້ເວັບໄຊທາງການ ແລະ ໂປຣແກຣມລົງຄະແນນສຽງໃນກອງປະຊຸມ ສພຂ ຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 15 ກໍລະກົດ 2022 ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ມິໄຊ ມິວິໄລ ເລຂາທິການ ສພຂ ແລະ ທ່ານ ມູນແກ້ວ ເຫລົ້າອິນ ຫົວໜ້າພະແນກ



ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານແຂວງ, ມີຄະນະເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານ-ວິຊາການທັງສອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພາຍໃນ ສພຂ ແລະ ພະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມ 20 ກວ່າທ່ານ. ໃນພິທີໄດ້ຮັບຜັງຂໍ້ຕົກລົງຂອງຄະນະເລຂາທິການ ສພຂ ຫລວງນ້ຳທາເລກທີ 427/ຄລຂ. ສພຂ, ລົງວັນທີ 13 ກໍລະກົດ 2022 ວ່າດ້ວຍການອາໄສມັດຈັດພິທີມອບ-ຮັບ ແລະ ເຝິກອົບຮົມກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ, ນຳໃຊ້ເວັບໄຊທາງການ ແລະ ໂປຣ

ແກຣມລົງຄະແນນສຽງໃນກອງປະຊຸມ ສພຂ. ທ່ານ ມິໄຊ ມິວິໄລ ໄດ້ກ່າວເປີດກອງປະຊຸມຢ່າງເປັນທາງການ ທ່ານໃຫ້ຮູ້ເຖິງຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນຂອງວຽກງານໄອທີ ຕໍ່ກັບການໝູນໃຊ້ເຂົ້າໃນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສຳມະນາກອນທຸກທ່ານຈຶ່ງຕັ້ງໃຈຮັບຜັງ, ຮຳຮຽນເອົາຄວາມຮູ້ກ່ຽວກັບວຽກງານໄອທີ ຈາກນັກສຳມະນາກອນ, ເຮັດໃຫ້ 2022 ວ່າດ້ວຍການອາໄສມັດຈັດພິທີມອບ-ຮັບ ແລະ ເຝິກອົບຮົມກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ, ນຳໃຊ້ເວັບໄຊທາງການ ແລະ ໂປຣ

ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ; ໂອກາດດຽວກັນທ່ານ ມູນແກ້ວ ເຫລົ້າອິນ ກຳມະການພັກແຂວງ ຫົວໜ້າພະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານແຂວງ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່າວມອບໂປຣແກຣມລົງຄະແນນສຽງໃນກອງປະຊຸມ ແລະ ກ່າວຮັບຂອງທ່ານ ມິໄຊ ມິວິໄລ ກຳມະການຄະນະປະຈຳ ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ໄດ້ເຊັນບົດບັນທຶກຮ່ວມມອບ-ຮັບໂປຣແກຣມການລົງຄະແນນສຽງເພື່ອນຳໃຊ້ໂປຣແກຣມຢ່າງເປັນທາງການ.

ວາລະດຽວກັນ, ວິທະຍາກອນ ແລະ ສຳມະນາກອນໄດ້ຮ່ວມເຝິກອົບຮົມໃນຫົວຂໍ້ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ເວັບໄຊທາງການຂອງ ສພຂ ແລະ ໃນຫົວຂໍ້ການຕິດຕັ້ງ ແລະ ນຳໃຊ້ໂປຣແກຣມລົງຄະແນນສຽງ, ການລົງທະບຽນແບບອອນລາຍໃນກອງປະຊຸມ ສພຂ ສຳມະນາກອນ ຍິງໄດ້ປະຕິບັດຕົວຈິງ ແລະ ແລກປ່ຽນສິນທະນາເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນຢ່າງເປັນຂະບວນພິດພິມ ເພື່ອນຳເອົາຄວາມຮູ້ທີ່ໄດ້ຮຽນມາໝູນໃຊ້ເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດ.

ຄະນະປະຈຳ ສພຂ ຈຳປາສັກ ຄົ້ນຄວ້າຫລາຍບັນຫາສຳຄັນ



(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 13 ກໍລະກົດ 2022 ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຈຳປາສັກ ປະຈຳເດືອນມິຖຸນາ 2022 ໄດ້ໄຂຂຶ້ນຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມຂອງ ສພຂ ຈຳປາສັກ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ແກ້ວລັດຕະນະ ສີຫາວິງ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສພຂ, ມີທ່ານ ສິມສິ ມະນີນິນ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສພຂ ແລະ ບັນດາທ່ານໃນຄະນະປະຈຳສພຂ, ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ ແລະ

ພະນັກງານວິຊາການເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜັງການລາຍງານກ່ຽວກັບການເຄື່ອນປະຈຳເດືອນມິຖຸນາ 2022 ໄດ້ໄຂຂຶ້ນຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມຂອງ ສພຂ ໃນໄລຍະປະຈຳການ ຊ່ວງປະທານ ແລະ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ລາຍງານກ່ຽວກັບສະພາບການກະກຽມຄວາມພ້ອມດ້ານຕ່າງໆ ໃນແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ

ສພຂ ຊຸດທີ II ແລະ ລາຍງານກ່ຽວກັບການກະກຽມກອງປະຊຸມ 6 ເດືອນ ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທຳຍາຍີ 2022 ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 15 ຈາກທ່ານສິມສິ ມະນີນິນ; ຮັບຜັງການຜ່ານບົດສະຫລຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳເດືອນມິຖຸນາ ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳເດືອນກໍລະກົດ 2022 ຂອງຄະນະປະຈຳສພຂ ຈາກທ່ານ ທິບພະສອນສາມາເລີກ ເລຂາທິການ ສພຂ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງ

ປະຊຸມໄດ້ປະກອບຄຳຄິດເຫັນຕໍ່ເນື້ອໃນທີ່ນຳມາຄົ້ນຄວ້າ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ. ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານແກ້ວລັດຕະນະ ສີຫາວິງ ໄດ້ມີຄຳເຫັນ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍເຊີຍຕໍ່ບັນດາທ່ານໃນຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໃນການຊີ້ນຳນາພາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນໄລຍະປະຈຳການ ຊ່ວງປະທານ ແລະ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຫັນໄດ້ຜົນສຳເລັດຫລາຍດ້ານ ໂດຍສະເພາະການກະກຽມຄວາມພ້ອມດ້ານຕ່າງໆ ໃນແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ພ້ອມທັງເນັ້ນໃຫ້ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຈຶ່ງສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານທີ່ຍັງຄົງຄ້າງໃຫ້ມີຜົນສຳເລັດຕາມແຜນການທີ່ກຳນົດໄວ້. (ສິມສິມິ ໄຊມຸນຕິ)

ລາຍງານຄວາມພ້ອມໃນການກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3



(ສພຊ) ຕອນເຊົ້າວັນອັງຄານ, ວັນທີ 19 ກໍລະກົດ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອຸດົມໄຊ, ບັນດາອະນຸກຳມະການໄດ້ລາຍງານຄວາມພ້ອມໃນການກະກຽມ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ອຸດົມໄຊ

ຊຸດທີ II ຕໍ່ປະທານ ສພຂ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳຕິວິງລ້ອມ ປະທານ ສພຂ, ມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານ ສພຂ, ປະທານຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ວິຊາການພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມບັນດາທ່ານຫົວໜ້າອະນຸກຳມະການໄດ້ລາຍງານການກະກຽມເນື້ອໃນ ແລະ ຄວາມພ້ອມຂອງການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ອຸດົມໄຊ ຊຸດທີ II ບົນພື້ນຖານການກະກຽມແມ່ນສຳເລັດໂດຍພື້ນຖານ. ຈາກນັ້ນ,

ປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ມີທິດຊີ້ນຳຕໍ່ກອງປະຊຸມ ແລະ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ມີຄຳສະເໜີຕໍ່ກອງປະຊຸມຢ່າງກົງໄປກົງມາ ແລະ ຖອດຖອນບົດຮຽນໃນການກະກຽມກອງປະຊຸມຄັ້ງຜ່ານມາ, ເຫັນວ່າມີຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຄວນມີວິທີທາງ

ແກ້ໄຂຄືແນວໃດ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມໃຫ້ສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍ ແລະ ທັນຕາມກຳນົດເວລາ. ຕອນທ້າຍ, ປະທານກອງປະຊຸມ ໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍຕໍ່ຄະນະຮັບຜິດຊອບໃນການກະກຽມດ້ານຕ່າງໆສຳເລັດເບື້ອງ

ຕົ້ນ ແລະ ໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທີ່ຢູ່ໃນອະນຸກຳມະການທີ່ຖືກແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການປະສານສົມທົບກັບບັນດາອະນຸກຳມະການພາຍໃນ, ພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ລະອຽດຄົບຖ້ວນ, ຂໍ້ທີ່ດຶງດູດຈາກຫົວໜ້າອະນຸກຳມະການຢ່າງ

ເປັນປົກກະຕິ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຕາມການໝອບໝາຍໃຫ້ສຳເລັດ. (ແສງພອນ ອິນນະລົງ)

ສພຂ ຊຽງຂວາງ ໃຫ້ຄໍາປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍແກ່ປະຊາຊົນ 188 ເທື່ອຄືນ

ໃນໂອກາດທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX, ທ່ານ ບຸນໂຮມ ເທດທານີ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 9, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຊຽງຂວາງ ໄດ້ໃຫ້ສໍາພາດຕໍ່ສົມມະນາວ່າ: ໄດ້ໃຫ້ສໍາພາດຕໍ່ສົມມະນາວ່າ: ແຕ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງສພຂ ຊຸດທີ IX ຮອດປະຈຸບັນ, ຄະນະສສຊ ແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ກໍຄື ສພຂ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດສິດ, ໜ້າທີ່ຂອງຕົນຕາມ 3 ພາລະບົດບາດ ທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ເຊິ່ງສະແດງອອກມີຜົນສໍາເລັດຄື:

ພາລະບົດບາດດ້ານນິຕິບັນຍັດ, ນິຕິກຳ: ໄດ້ຕັ້ງໜ້າຄືນຄວາ, ຈັດຕັ້ງການທາບທາມ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມທາງໄກ ໃນການປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ບັນດາຮ່າງກົດໝາຍທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ສິ່ງໃຫ້ທ້ອງຖິ່ນ ຈຳນວນ 29 ສະບັບ; ຊຸກຍູ້ບັນດາຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຮ່າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຈຳນວນ 2 ສະບັບ, ສໍາເລັດແລ້ວ 1 ສະບັບ, ກຳລັງປັບປຸງ 1 ສະບັບ; ອອກມະຕິວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງບັນດາຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ ຈຳນວນ 7 ສະບັບ; ບັບປຸງມະຕິວ່າດ້ວຍການປະປະຊາຊົນ; ມະຕິວ່າດ້ວຍລະບຽບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສພຂ; ມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາກົງຈັກເສນາທິການຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ສົມທົບອີງການປົກຄອງແຂວງ ຈັດຕັ້ງການໂຮມຊຸມນຸມຊຸມພິທີສະເຫລີມສະຫລອງວັນສ້າງຕັ້ງລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງຊາດ ຄົບຮອບ 30 ປີ; ຖະແຫລງຂ່າວຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ, ກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນເທື່ອທີ 1 ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ຈັດຕັ້ງການເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ, ກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຮັບຮູ້ຢ່າງທົ່ວເຖິງ. ນອກຈາກນັ້ນ, ເວລາເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ, ລົງຕິດຕາມກວດກາໄດ້ເຜີຍແຜ່ບາງກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກັບແຕ່ລະຂົງເຂດວຽກງານໃຫ້ພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ໄດ້ຮັບຮູ້, ເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ເຂົ້າໃຈດ້ວຍຄວາມສະຫງວນ ຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ພາລະບົດບາດດ້ານການຕິກລົງບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ, ຂອງທ້ອງຖິ່ນ: ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ ໃນການຕິກລົງບັນຫາພື້ນຖານສໍາຄັນຂອງຊາດ ແລະ ວ່ອງໄວ ແລະ ຮັດກຸມ ພ້ອມທັງເພີ່ມທະວີພາລະບົດບາດການຕິດຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສອງພາກສ່ວນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ພິທີເຊັນບົດບັນການປະສານງານລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ກັບພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ ໂດຍການການລົງນາມຂອງທ່ານ ສົມພອນ ສີອຸດົມພັນ ຮອງປະທານ ສພຂ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສສຊ ທ້ອງຖິ່ນ ທ່ານ ສົມໄຈ ວັນນະສີ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງ; ມີຮອງປະທານ ຄສຜງ, ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຮອງຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານຂອງສອງພາກສ່ວນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ພິທີເຊັນບົດບັນການປະສານງານລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ກັບພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ ໂດຍການການລົງນາມຂອງທ່ານ ສົມພອນ ສີອຸດົມພັນ ຮອງປະທານ ສພຂ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສສຊ ທ້ອງຖິ່ນ ທ່ານ ສົມໄຈ ວັນນະສີ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງ; ມີຮອງປະທານ ຄສຜງ, ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຮອງຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານຂອງສອງພາກສ່ວນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ເນື້ອໃນຂອງບົດບັນການປະສານງານລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ກັບພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ ໂດຍການການລົງນາມຂອງທ່ານ ສົມພອນ ສີອຸດົມພັນ ຮອງປະທານ ສພຂ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສສຊ ທ້ອງຖິ່ນ ທ່ານ ສົມໄຈ ວັນນະສີ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງ; ມີຮອງປະທານ ຄສຜງ, ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຮອງຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານຂອງສອງພາກສ່ວນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ເນື້ອໃນຂອງບົດບັນການປະສານງານລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ກັບພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ ໂດຍການການລົງນາມຂອງທ່ານ ສົມພອນ ສີອຸດົມພັນ ຮອງປະທານ ສພຂ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສສຊ ທ້ອງຖິ່ນ ທ່ານ ສົມໄຈ ວັນນະສີ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງ; ມີຮອງປະທານ ຄສຜງ, ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຮອງຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານຂອງສອງພາກສ່ວນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.



ຂອງທ້ອງຖິ່ນ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ, ຮັບປະກັນຄວາມຂາບຂາຍ ແລະ ຫ້ອງວ່າການຜົນປະໂຫຍດລວມຂອງຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າພາຍໃນແຂວງ ຊຽງຂວາງ ເປັນຕົ້ນໃນການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມແຕ່ລະສະໄໝຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຊຸດທີ II ໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດເຫັນໃສ່ບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງຊາດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນກົງຈັກຂອງ ສພຂ, ກົງຈັກຂອງລັດຖະບານ, ວາລະແຫ່ງຊາດກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້າງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ວາລະແຫ່ງຊາດກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້າງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ຈັກລັດຂັ້ນແຂວງ ແລະ ບັນດາມະຕິ ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງຢູ່ໃນກອງປະຊຸມຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແຕ່ລະຄັ້ງ, ການປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ; ສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ສ້າງຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການປະສານງານຮ່ວມ

ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຢູ່ບັນດາພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງ ແລະ ບັນດາເມືອງ; ເຂົ້າຮ່ວມຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະບັບທີ່ຕິດພັນກັບວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ; ເຂົ້າຮ່ວມຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍຂະແໜງການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ການປັບປຸງຄຸນນະພາບລະບົບການຮຽນ-ການສອນໃນທຸກຊັ້ນທຸກສາຍໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປົກຄອງປະຊາຊົນແຂວງ; ສົມທົບກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມກວດກາການແກ້ໄຂຄໍາສະເໜີ, ຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາຈໍານວນ 88 ເລື່ອງ, ແກ້ໄຂແລ້ວ 80 ເລື່ອງ, ກໍາລັງຄົ້ນຄວ້າ 8 ເລື່ອງ, ຕ້ອນຮັບ ແລະ ໃຫ້ຄໍາປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍແກ່ປະຊາຊົນຈໍານວນ 103 ຄັ້ງ, ມີ 188 ເທື່ອຄືນ ຍິງ 45 ເທື່ອຄືນ.

ປະທານຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 9 ຍັງໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ແຕ່ກອງປະຊຸມປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ຮອດປັດຈຸບັນ ສພຂ ສົມທົບກັບບັນດາ ສສຊ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການລົງເຜີຍແຜ່ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ ໃຫ້ຕິດພັນກັບກົດໝາຍ, ລະບຽບການ ເປັນຕົ້ນແມ່ນສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງລົງໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ, ພາລະບົດບາດຂອງ ສພຂ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວ, ຕິດຕາມກວດກາໂຄງການກໍ່ສ້າງເຂື່ອນໄຟຟ້າ, ຕິດຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ການແກ້ໄຂບັນດາຄໍາສະເໜີຂອງການນໍາເມືອງ ແລະ ປະຊາຊົນເມືອງຢູ່ບັນດາເມືອງ; ຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການ

ໃນໂຄງການສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນ; ຈັດຕັ້ງການເຝິກອົບຮົມ ແລະ ອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ ສສຊ, ສສຂ ໃນການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມ ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນດ້ານຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ທັກສະການເປັນຜູ້ນໍາ ແລະ ການປະກອບຄໍາເຫັນໃຫ້ແກ່ ສສຊ-ສສຂ ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳຕ່າງໆ ໃຫ້ຮັດກຸມ ແລະ ຮັບປະກັນຄຸນນະພາບ, ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທີ່ກ່ຽວພັນກັບສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດານິຕິກຳທີ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຮັບຮອງ ຜ່ານລາຍການວິທະຍຸ, ໂທລະພາບຂອງແຂວງເພື່ອໃຫ້ພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າເປັນປົກກະຕິຈໍານວນ 72 ຄັ້ງ; ປະຕິບັດການໂຄສະນາເຜີຍບັນດາກົດໝາຍກ່ຽວຂ້ອງ ຕິດພັນກັບການລົງເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມແຕ່ລະສະໄໝຂອງ ສພຂ ແລະ ສພຂ ຢູ່ບັນດາພະແນກການກົມກອງອ້ອມຂ້າງ ແລະ ບັນດາເມືອງ ໄດ້ທັງໝົດ 171 ຈຸດ, 59 ກົມກອງ, 112 ບ້ານ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 9.489 ຄົນ ຍິງ 3.598 ຄົນ, ໄດ້ຮັບຟັງຄໍາສະເໜີທັງໝົດ 948 ເລື່ອງ, ສສຊ, ສສຂ ສົມທົບກັບການນໍາເມືອງອະທິບາຍ, ຊີ້ແຈງແລ້ວ 486 ເລື່ອງນໍາມາຄົ້ນຄ້ວາ, ພິຈາລະນາ ແລະ ນໍາສະເໜີພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ 444 ເລື່ອງ, ຄໍາສະເໜີທີ່ ສສຊ-ສສຂ

ອາດຽມຕາ, ມີອາກາດບໍລິສຸດ ແລະ ປາສະຈາກການຖິ້ມສິ່ງເສດເຫຼືອຂະໜາດໃຫຍ່, ສຸຂະພາບຄົນ, ພິດ ແລະ ລະບົບນິເວດ ເຊິ່ງຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບດັ່ງກ່າວມີທັງໝົດ 7 ໝວດ, 28 ມາດຕາ. ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນປະກອບຄໍາເຫັນແລກປ່ຽນທາງດ້ານເນື້ອໃນ, ຂັ້ນຕອນ ໃນ

ຮັບມາຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ 18 ເລື່ອງ; ພ້ອມນີ້, ເພື່ອເປັນການຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຢູ່ຂັ້ນພື້ນຖານ, ທ້ອງຖິ່ນ ສພຂ ໄດ້ນໍາເອົາຄວາມພິວເຕີ ແລະ ປືນເຕີຈໍານວນ 7 ຊຸດ ມູນຄ່າ 63,8 ລ້ານກວ່າກີບມອບໃຫ້ຄະນະຊ່ວຍວຽກຢູ່ບັນດາເມືອງ ແລະ ໄດ້ພົວພັນກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ລະດົມເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອທີ່ຈໍາເປັນໄປມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ຄອບຄົວປະຊາຊົນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນໂທລະໂຄງ, ຜ້າອັດປາກ, ຢາປິວຜະຍາດ ແລະ ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ ລວມມູນຄ່າຫລາຍກວ່າ 80,31 ລ້ານກີບ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານບຸນໂຮມ ເທດທານີ ຍັງໄດ້ກ່າວວ່າ: ຜ່ານການເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 9 ກໍຄືສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນນາມເປັນຕົວແທນສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າແຂວງຊຽງຂວາງ ເຫັນໄດ້ວ່າການເຄື່ອນໄຫວແຕ່ໄລຍະຜ່ານມາຮອດປັດຈຸບັນ ໄດ້ມີຜົນເຮັດໃຫ້ບັນດາພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກສຶກສາ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ຊາວແຂວງຊຽງຂວາງ ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງສສຊ ກໍຄື ສພຂ ໄດ້ດີພໍສົມຄວນເຊິ່ງຄາດວ່າຈະດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆໃນຕໍ່ໜ້າ.

ເຊັນບົດບັນທຶກການປະສານງານ ລະຫວ່າງ ຄສຜງ ຫລວງພະບາງ ຮ່ວມກັບພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ



(ສພຂ) ໃນຕອນປ່າຍຂອງວັນທີ 15 ກໍລະກົດ 2022 ຢູ່ທີ່ທ້ອງປະຊຸມຂອງພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງຫລວງພະບາງ ໄດ້ຈັດພິທີເຊັນບົດບັນທຶກການປະສານງານ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດແຜນການ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ກັບພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ ໂດຍການການລົງນາມຂອງທ່ານ ສົມພອນ ສີອຸດົມພັນ ຮອງປະທານ ສພຂ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສສຊ ທ້ອງຖິ່ນ ທ່ານ ສົມໄຈ ວັນນະສີ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງ; ມີຮອງປະທານ ຄສຜງ, ຮອງເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຮອງຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານຂອງສອງພາກສ່ວນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ສພຂ ຫລວງນ້ຳທາ ຫາລືກ່ຽວກັບຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ



(ສພຂ) ຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2022 ຄະນະກຳມະການຢູ່ຕິກຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບຄອບຄົວ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງນ້ຳທາ ຮ່ວມກັບພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງຫລວງນ້ຳທາ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ ທີ່ທ້ອງປະຊຸມຂອງສພຂ ຫລວງນ້ຳທາ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຈັນທະສຸລິນ ໝໍ້ພະດິດ ປະທານ ຄອບຄົວ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຜູ້ຮັບຜິດຊອບການສ້າງຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງຈາກພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານ-ລັດຖະກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 13 ທ່ານ. ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອແມ່ນໄດ້ກຳນົດຫລັກການ, ລະບຽບ ມາດຕະການໃນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງເສດເຫຼືອ ພາຍໃນແຂວງ ເພື່ອເປັນການປົກປັກຮັກສາ, ພື້ນຝູ ບູລະນະສິ່ງແວດລ້ອມໃຫ້ມີຄວາມສວຍສົດງົດງາມ, ຕົວເມືອງສະແດງຄວາມສວຍງາມ, ຕົວເມືອງສະ

ແຕ່ລະມາດຕາ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບດັ່ງກ່າວມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນສົມບູນ, ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ, ນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ທີ່ຈະເຂົ້າຮຽນໃນຕໍ່ໜ້ານີ້. (ນັກຂ່າວ ສພຂ ຫລວງນ້ຳທາ)



ນິເສຂອງຜູ້ຍິງສະຫລາດ

ໂດຍ: ຕົ້ນແປກ



- 1. ເວົ້າມ່ວນ**
ການວາງໂຕ ແລະ ການໃຊ້ຄຳເວົ້າຮູ້ຈັກກາລະເທສະ ເປັນເລື່ອງທຳມະດາງ່າຍໆ ແຕ່ກໍ່ບໍ່ໝາຍວ່າທຸກຄົນຈະເຮັດໄດ້ເຊັ່ນນັ້ນ ຜູ້ຍິງສະຫລາດມັກຈະຮູ້ດີວ່າ ຢູ່ກັບໃຜຄວນຈະເວົ້າແບບໃດ ແລະ ໃຫ້ຄວາມສຳຄັນກັບຄົນທີ່ກຳລັງເວົ້າຢູ່ສະເໝີ.
- 2. ໃສ່ໃຈຄົນອື່ນ**
ມີວິທີສະແດງອອກເຖິງການເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ໃຫ້ກຽດຄົນອື່ນທີ່ບໍ່ລົງເຄີຍ ດ້ວຍການເປັນຜູ້ຝັງທີ່ດີ ເພື່ອສັງເກດທັດສະນະຄະຕິ ແລະ ຊອກຫາຊ່ອງທາງເອົາໃຈໃສ່ໃຫ້ຖືກວິທີ ເຖິງຈະເປັນຄົນເວົ້າບໍ່ເກັ່ງ ແຕ່ມີວິທີການສະແດງອອກທີ່ດີ ແລະ ເຮັດໃຫ້ຄົນອ້ອມຂ້າງຮູ້ສຶກມີຄວາມສຳຄັນສະເໝີ.
- 3. ບໍ່ຢ້ານຄວາມລຳບາກ**

- 4. ຫລີກລ່ຽງວິທີທີ່ທຳຮ້າຍຄົນອື່ນ**
ເຖິງຈະມີຜູ້ສະແດງກິລິຍາບໍ່ດີໃສ່ ກໍ່ຈະບໍ່ຕອບໂຕ້ດ້ວຍວິທີທີ່ບໍ່ດີ ແຕ່ກົງກັນຂ້າມ ຈະພະຍາຍາມເຕືອນດ້ວຍຄວາມສຸພາບ ໃນແບບທີ່ທຳຮ້າຍນ້ຳໃຈກັນນ້ອຍທີ່ສຸດ;
- 5. ມັກຊ່ວຍເຫລືອໃດເອງ**
ນິຍາມຂອງສາວສະຫລາດມັກຈະໝາຍເຖິງການຊ່ວຍເຫລືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ ກັບຄົນທີ່ຢູ່ຄຽງຂ້າງ ແລະ ຫາກມີອັນໃດທີ່ພໍ່ຈະເຮັດໄດ້ ກໍ່ຈະບໍ່ລັງເລທີ່ຈະຊ່ວຍເຫລືອ ແລະ ພ້ອມທີ່ຈະເຮັດດ້ວຍຕົວເອງ
- 6. ໃຫ້ກຽດຄົນອື່ນຢູ່ສະເໝີ**
ການໃຫ້ກຽດຄົນອື່ນ ເປັນສິ່ງສຳຄັນ ທີ່ທຸກຄົນຄວນໄດ້ຮັບຢ່າງເທົ່າທຽມກັນ ເຖິງວ່າຈະມີຕຳແໜ່ງ

ຫລື ເປັນການອກແນວໃດກໍ່ຕາມ ກໍ່ຈະໄດ້ຮັບການໃຫ້ກຽດເທົ່າທຽມກັນຢູ່ສະເໝີ.

7. ໃຈເປັນມື້ອຸບັບຫາ
ມີສະຕິພໍ່ທີ່ຈະໄຈ່ແຍກໄດ້ວ່າ ການເວົ້າຄວາມຈິງ ບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງເວົ້າແຮງ ຫລື ອອກໂຕແຮງ ຄວນຈະເກັບຂໍ້ມູນໄວ້ຢ່າງມີດຽບ ແລະ ຮອບ

ຄອບເສຍກ່ອນ ກ່ອນທີ່ຈະເວົ້າຫຍັງອອກມາ;

8. ກ້າຍອມຮັບຄວາມຜິດ
ຖ້າເປັນຝ່າຍຜິດ ກໍ່ບໍ່ລັງເລທີ່ຈະຂີ່ໂທດໃນທັນທີ ໂດຍບໍ່ມີການປັບນ້ຳຕາ ຫລື ຮຽກຮ້ອງຄວາມສິງສານ.

ແຕ່ກໍ່ມີຄວາມສາມາດທີ່ຈະຂັດເກົາໃຫ້ມັນເບົາລົງ ຈົນເປັນຕາຫຍ້າຟັງ ໂດຍທີ່ບາງຄັ້ງຄົນຝັງອາດຈະບໍ່ຮູ້ຕົວເລີຍວ່າ ກຳລັງຖືກກ່ອມໃຫ້ຄ່ອຍຕາມຢູ່.

10. ເປັນນັກປັບຕົວທີ່ດີ
ຄົນສະຫລາດ ຈະບໍ່ຢຸດນັ້ງຫລື ຍອມຈຳນົນຕໍ່ບັນຫາໃດໂດຍງ່າຍ ເຊິ່ງໃນຍາມປົກກະຕິ ກໍ່ມັກຈະຊອກຫາຄວາມສຸກໃຫ້ໄດ້ຫລາຍທີ່ສຸດ ແລະ ໃນຍາມທີ່ທຸກ ກໍ່ມັກຈະມີທາງອອກທີ່ຫລາກຫລາຍເຊັ່ນກັນ ເປັນຄົນເບິ່ງໂລກໃນແງ່ດີສະເໝີ;

ເຫັນວ່າ ການກຳໄດ້ກຳເສຍເປັນສິ່ງທີ່ຄຸ້ມຄ່າ ແລະ ກຳທີ່ຈະລອງ ຖ້າຫາກຄິດແລ້ວວ່າ ສິ່ງໃດເຮັດໄປແລ້ວດີ ແລະ ຄຸ້ມຄ່າ ແຕ່ກໍ່ບໍ່ລັງເລທີ່ຈະປ່ອຍໂອກາດ ຫລືສິ່ງນັ້ນໄປໂດຍບໍ່ຕ້ອງມານັ່ງເສຍດາຍ ຫລື ເສຍໃຈໃນພາຍຫລັງ ຫາກເຂົາຄິດວ່າສິ່ງນັ້ນບໍ່ຄຸ້ມຄ່າກັບການລົງມືເຮັດ ຫລືການລອງຖືກລອງຜິດ ແລະອາດເວົ້າໄດ້ວ່າ ຜູ້ຍິງສະຫລາດມັກມີໃຈນັກເລງຢູ່ໃນຕົວເອງສະເໝີ.

12. ບໍ່ອວດສະຫລາດ
ຄຸນສົມບັດທີ່ສຳຄັນ ເພື່ອສັງເກດໄດ້ວ່າ ຜູ້ຍິງຄົນນັ້ນສະຫລາດແທ້ຫລືບໍ່ ກໍ່ຄືເບິ່ງການສະແດງອອກໃນພາບລວມວ່າ “ມີດີຫຍັງແດ່” ສິ່ງທີ່ມີນັ້ນ ຕ້ອງເປັນສິ່ງທີ່ຄົນອ້ອມຂ້າງສຳຜັດໄດ້ເຖິງຕົວຕົນທີ່ແທ້ຈິງ ໂດຍທີ່ເຈົ້າຂອງບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງອວດ ຫລື ຮຽກຮ້ອງຄວາມສົນໃຈແຕ່ຢ່າງໃດ ຫລື ບໍ່ເຄີຍເປີດປາກບອກໃຜເລີຍ ແມ່ນແຕ່ໜ້ອຍດຽວ ສະເໜ່ຂອງຜູ້ຍິງຢ່າງໜຶ່ງ ຄືການບໍ່ເປີດເຜີຍຕົວຕົນ ຫລາຍເກີນໄປ ປຽບຕັ້ງເພັດທີ່ມີແສງປະກາຍຢູ່ໃນຕົວ ຫາກຕັ້ງໂຊຢູ່ໃນຕູ້ອີກບໍ່ດົນຄົນກໍ່ເລີ່ມເບື້ອໜ້າ ແຕ່ຖ້າເພັດນັ້ນຫາກຖືກຊຸກເຊືອງໄວ້ໃນມູມໃນຫລືບໍ່ແດ່ ພຽງແຕ່ໃຫ້ປະກາຍເພັດຕະຕາຜູ້ຄົນເລັກໜ້ອຍ ແລ້ວປ່ອຍໃຫ້ເຂົາຢາກຮູ້ຢາກເຫັນເອງ ຈະເປັນການເພີ່ມຄຸນຄ່າໃນຕົວ.

11. ບໍ່ປິດກັ້ນຕົວເອງ
ຜູ້ຍິງສະຫລາດ ມັກຈະເບິ່ງ



ຍິງລາວສາວເດັ່ນ

ໂດຍ: ລູກທາດສາມປາງ

- * ຍິງລາວດັງເດັ່ນກ້າ ຊື່ສຽງໂຄງຂະໂຍງໄກ ຜິວຜ່ອງພັນເໝືອນແຕ້ມ ຍາມເມື່ອຫລົງລຳຈ້ອງ
- * ມວຍຜິມດຳແຕ່ງເກົ່າ ເດັ່ນລະໄມແຜວພາວ ສຸດສະເໜຫາຮູ້ ວາຈານວນອິນອ້ອຍ
- * ຄວາມຮູ້ສູງສິ່ງພົ້ນ ເປັນນາຍພັນຫລາຍຄົນ ວິຊາການເຕັມຂັ້ນ ແຊງຊ່ວງຊາຍເລັ່ງດັ້ນ
- * ວຽກຈັບບາຍກໍ່ສ້າງ ເປັນການນຳພາພັກ ຄຽງຂ້າງຊາຍດອມເຂົ້າ ຍິງຂົນຂວາຍກັນໄງ້
- * ວຽກເຮືອນຊານຄ່ອງແຄ້ວ ບໍ່ຂອດຄາເຄືອງຂົນ ເວົ້າມ່ວນງາມຮອຍຍິ້ມ ເຫັນແລ້ວຍໍຍິກຍໍອງ
- * ສະຕິລາວເອກອ້າງ ຮຸ່ງປັນຍາຄົມແຫລມ ການສຶກສາໂທຊັ້ນ ມີພິບໄຫວກັນກ້າວ
- * ຖືວິໄນເຄັ່ງຂໍ້ ງານສຳຄັນຍິງລູຍ ຮິດຄອງລາວແຂນຫ້ອຍ ສິນທຳເປັນທີ່ຈັ່ງ
- ລືຊ່າຊານໄຊ ເກັ່ງງາມຄົນຍ້ອງ ແນມນຳເກີນຄ່ອງ ເຫັນນ້ອງຄຽມຄົມ
- ສະໄບປ່ຽງແຜໄໝ ນຸ່ງງາມຊິງເອ້ ຍິງລາວດູສະຫງ່າ ຫວານຈ້ອຍມ່ວນຫູ
- ທຽມປາວຊາຍສະກັນ ດັງດຽວສະເໝີໜ້າ ແວວໄວຂັ້ນແຂ່ງ ຫັນຫ້າວດຸ່ງກາຍ
- ຫລາຍຢ່າງຍິງທຳ ມາກມາຍິງພ້ອມ ໜັກເປົາຊວ່ານຊ່ວຍ ໃຈກ້າເກັ່ງຫານ
- ເຮັດຢູ່ກະທຳກິນ ຊູ່ອັນເຖິງເທົ່າ ຄົນມາຍາມແວ່ ງາມແທ້ອີ່ຫລີ
- ຍຸກໃໝ່ຮຽນສູງ ເກັ່ງງາມແກມກ້າ ປະລິນຍາເອກໃຫຍ່ ກຽນກ້ອງວ່ອງໄວ
- ວຽກດ່ວນທັນການ ຕໍ່ເຕີມຕາມຕ້ອຍ ປະເພນີດູເດັ່ນ ວາງໄວ້ຫວ່າງໃຈ...ງາມເດ!



ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ຜົນເສຍຂອງການທີ່ໃຫ້ລູກກິນນົມພຽງຢ່າງດຽວ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ດອກຫຍ້າ



ນົມ ມີປະໂຫຍດຕໍ່ຮ່າງກາຍຂອງເດັກ ເພາະຊ່ວຍເສີມສ້າງກະດູກ ແລະ ຊ່ວຍເພີ່ມຄວາມສູງໃຫ້ແກ່ເດັກໄດ້ເປັນຢ່າງດີ; ນົມມີຄວາມຈຳເປັນຫລາຍຕໍ່ເດັກນ້ອຍທີ່ຢູ່ໃນໄວກຳລັງເຕີບໃຫຍ່ ເຖິງວ່າເດັກຈະກິນນົມແມ່, ນົມຜີງ ຫລື ນົມງົວຕໍ່ຕາມ ຖ້າປ່ອຍໃຫ້ເດັກກິນແຕ່ນົມ ຫລື ຕົ້ມນົມ ຫລາຍເກີນໄປ ໂດຍບໍ່ກິນອາຫານ ຫລາຍເກີນໄປ ຫລື ຕົ້ມນົມ ເມື່ອເຖິງເກນອາຍຸ ອາດຈະເຮັດໃຫ້ເດັກຂາດສານອາຫານ, ຂາດພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບໄຮອາຫານພຽງພໍຈະສົ່ງຜົນຮ້າຍຕໍ່ສຸຂະພາບຮ່າງກາຍຂອງເດັກ.

ກິນເຂົ້າ ບາງຄອບຄົວອາດຈະໃຫ້ລູກກິນນົມພຽງຢ່າງດຽວ ເພາະຄິດວ່າ ນົມສາມາດທົດແທນໄດ້ ແຕ່ຄວາມຈິງແລ້ວ ຮ່າງກາຍຂອງເດັກທີ່ຢູ່ໃນໄລຍະຈະເລີນເຕີບໃຫຍ່ ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ຮັບສານອາຫານຫລາຍກວ່ານັ້ນ. ດັ່ງນັ້ນ, ຄວນໃຫ້ເດັກນ້ອຍທີ່ອາຍຸຫລາຍກວ່າ 1 ປີ ກິນເຂົ້າໃຫ້ຄົບສາມຄາບ ໂດຍມີອາຫານປະເພດຊີ້ນ, ປາ, ຜັກ ແລະ ໃຫ້ກິນນົມມື້ລະ 2-3 ປ່ອງ ຫລື ຈອກ ກໍ່ພໍ;

- ຜົນເສຍຂອງການທີ່ໃຫ້ເດັກກິນນົມພຽງແຕ່ຢ່າງດຽວ ຄື:
 - ຖອກທ້ອງ ເພາະບໍ່ມີເສັ້ນໄຍຈາກຜັກ ແລະ ໝາກໄມ້ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ອາຈິມແໜ້ນເປັນກ່ອນ ແລະ ບາງຄົນອາດຈະມີອາການຖ່າຍແບບບໍ່ຮູ້ໂຕເຮັດໃຫ້ຮູ້ທະວານເປັນບາດແຜ.
 - ການຂາດທາດເຫລັກ ຈະເຮັດໃຫ້ຕີນໂຕ ຊິດ-ຈິດ ເຊິ່ງອາດຈະສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການສຶກສາດ້ານການພັດທະນາ.
 - ການຂາດວິຕາມິນຊີ (C) ຈະເຮັດໃຫ້ເລືອດອອກງ່າຍ ເຊັ່ນ: ເລືອດອອກຕາມຫວ່າງແຂ້ວ, ເນື້ອເຍື່ອກະດູກຜິດປົກກະຕິ ໂດຍສະເພາະບໍລິເວນກະດູກຫົວເຂົ້າ ແລະ ບໍ່ຍອມຢ່າງ ທັງທີ່ຮອດໄວອັນຄວນ.



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ສະພາແຫ່ງຊາດ ເລກທີ 03 /ສມຊ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021

ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍລັດຖະບານ
(ສະບັບປັບປຸງ)

ໝວດທີ 1
ບົດບັນຍັດທົ່ວໄປ

ມາດຕາ 1 (ປັບປຸງ) ຈຸດປະສົງ

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ກຳນົດຫຼັກການ, ລະບຽບການ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງລັດຖະບານ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ການຕ່າງປະເທດ; ການຄຸ້ມຄອງ, ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນຂອງຊາດ ແລະ ການປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ ມີປະສິດ ທີ່ພາບ ແນໃສ່ສະໜັບສະໜູນການປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນ ຮັ່ງມີ ຜາສຸກ, ປະເທດຊາດ ມັ່ງຄັ້ງ ເຂັ້ມແຂງ, ສັງຄົມມີຄວາມສາມັກຄີ ເປັນປົກແຜ່ນ, ປະຊາທິປະໄຕ, ຍຸຕິທຳ ແລະ ສິວິໄລ.

ມາດຕາ 2 ລັດຖະບານ

ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ແມ່ນ ອົງການບໍລິຫານແຫ່ງລັດ ຊຶ່ງຖືກຮັບຮອງໂດຍກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຕໍ່ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະທານປະເທດ.

ມາດຕາ 3 ພາລະບົດບາດຂອງລັດຖະບານ

ລັດຖະບານ ມີ ພາລະບົດບາດຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານລັດ ຢ່າງຮອບດ້ານ ແລະ ເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ເປັນຕົ້ນດ້ານການເມືອງ, ການປົກຄອງ, ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ການຕ່າງປະເທດ, ການຄຸ້ມຄອງ, ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນຂອງຊາດ ໃຫ້ມີຄຸນປະໂຫຍດສູງສຸດ ແລະ ການປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ ຕາມທິດຍືນຍົງ.

ມາດຕາ 4 (ປັບປຸງ) ຫຼັກການເຄື່ອນໄຫວຂອງລັດຖະບານ

- ການເຄື່ອນໄຫວຂອງລັດຖະບານ ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມຫຼັກການ ດັ່ງນີ້:
1. ເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ;
 2. ລວມສູນປະຊາທິປະໄຕສົມທົບກັບການຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຫົວໜ້າລັດຖະບານ ແລະ ບັນດາສະມາຊິກລັດຖະບານໂດຍມີພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ເປັນຜູ້ນຳພາ;
 3. ຖືເອົາແນວລາວສ້າງຊາດ, ສະຫະພັນນັກຮົບເກົ່າລາວ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ອົງການຈັດຕັ້ງສັງຄົມ ເປັນກຳລັງແຮງ ແລະ ເອົາການບໍລິຫານຮັບໃຊ້ປະຊາຊົນເປັນກົກ;
 4. ຮັບປະກັນການນຳໃຊ້ວິທີການ ສຶກສາອົບຮົມ, ເສດຖະກິດ ແລະ ບໍລິຫານ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ;
 5. ກະທັດຮັດ, ຫັນສະໄໝ, ປະຍັດ, ເປີດເຜີຍ, ໂປ່ງໃສ, ເດັດຂາດ, ຍຸຕິທຳ ແລະ ສາມາດກວດກາໄດ້;
 6. ບໍລິຫານລັດ ຢ່າງມີວິທະຍາສາດ ແລະ ແທດເໝາະກັບຕົວຈິງ.

ໝວດທີ 2
ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງລັດຖະບານ

ມາດຕາ 5 (ປັບປຸງ) ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງລັດຖະບານ

- ລັດຖະບານ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ດັ່ງນີ້:
1. ປະຕິບັດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ມະຕິຂອງກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ລັດຖະບັນຍັດ ແລະ ລັດຖະດຳລັດ ຂອງປະທານປະເທດ;
 2. ສະເໜີ ຮ່າງກົດໝາຍ ຕໍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຮ່າງລັດຖະບັນຍັດ ຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຮ່າງລັດຖະດຳລັດ ຕໍ່ປະທານປະເທດ;
 3. ອອກ ດຳລັດ, ມະຕິ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ວິທະຍາສາດ, ເຕັກໂນໂລຊີ, ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ, ສິ່ງແວດລ້ອມ, ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ການຕ່າງປະເທດ;

4. ກຳນົດ ແຜນຍຸດທະສາດ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ແລ້ວສະເໜີຕໍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ;
5. ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີ ກ່ຽວກັບ ການກຳນົດ, ການປ່ຽນແປງ, ການລົບລ້າງ ຫຼື ການຍົກເວັ້ນອັດຕາພາສີ, ສ່ວຍສາອາກອນ ຕໍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄຳທຳນຽມ ແລະ ຄຳບໍລິການ ຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ;
6. ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີ ສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການ ສ້າງຕັ້ງ, ໂຮມເຂົ້າ, ແຍກອອກ ຫຼື ຍຸບເລີກ ກະຊວງ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ, ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ແລະ ການກຳນົດເຂດແດນຂອງ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ;
7. ຕົກລົງ ສ້າງຕັ້ງ ຫຼື ຍຸບເລີກ ກົມ ຫຼື ອົງການລັດທຽບເທົ່າກົມ;
8. ຕົກລົງ ສ້າງຕັ້ງ ຫຼື ຍຸບເລີກ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ແລະ ກຳນົດເຂດແດນ ຂອງເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ຕາມການສະເໜີຂອງເຈົ້າແຂວງ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງ ພາຍຫຼັງກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຮັບຮອງ;
9. ຕົກລົງ ສ້າງຕັ້ງ ຫຼື ຍຸບເລີກ ເຂດເສດຖະກິດພິເສດ;
10. ໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່, ສຶກສາອົບຮົມ ຫົວສັງຄົມ ໃຫ້ມີສະຕິເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ;
11. ຊີ້ນຳ, ຕິດຕາມ ແລະ ກວດກາ ການເຄື່ອນໄຫວ ຂອງບັນດາຂະແໜງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ;
12. ຕົກລົງ ໃຫ້ສັນຊາດລາວ, ຖອນສັນຊາດລາວ, ປະສັນຊາດລາວ, ໃຫ້ສັນຊາດລາວຄືນ;
13. ຕົກລົງການເອົາເດັກໄປເປັນລູກລ້ຽງຂອງພົນລະເມືອງຕ່າງປະເທດ;
14. ຕົກລົງ ໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດ ເປັນພົນລະເມືອງກິດຕິມະສັກ;
15. ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີ ຕໍ່ປະທານປະເທດ ເພື່ອພິຈາລະນາການໃຫ້ອະໄພຍະໂທດ;
16. ຄຸ້ມຄອງພົນລະເມືອງ ຢ່າງເປັນເອກະພາບ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ; ກຳນົດ ແລະ ນຳໃຊ້ ບັນດາມາດຕະການ ເພື່ອປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງປະຊາຊົນ ລວມທັງພົນລະເມືອງລາວ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ;
17. ສ້າງ, ເຂົ້າຮ່ວມ, ຕິດຕາມ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ສົນທິສັນຍາ ທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ ແລະ ສັນຍາສາກົນ ໃນລະດັບລັດຖະບານ;
18. ຕິດຕາມ, ກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ ການປະຕິບັດຄຳຕັດສິນຂອງສານທີ່ໃຊ້ໄດ້ຢ່າງເດັດຂາດ;
19. ຊີ້ນຳ ແລະ ຕິດຕາມ ກວດກາ ການບໍລິການຮັບໃຊ້ປະຊາຊົນ ແລະ ການແກ້ໄຂຄຳສະເໜີ ຂອງປະຊາຊົນ;
20. ລາຍງານ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງຕົນ ຕໍ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະທານປະເທດ;
21. ນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອື່ນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ມາດຕາ 6 (ປັບປຸງ) ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ

- ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ເປັນຫົວໜ້າລັດຖະບານ, ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ຕໍ່ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະທານປະເທດ, ຊີ້ນຳ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງລັດຖະບານ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ.
- ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ດັ່ງນີ້:
1. ຮຽກໂຮມ ແລະ ເປັນປະທານກອງປະຊຸມລັດຖະບານ;
 2. ຊີ້ນຳ ແລະ ອຳນວຍຄວບຄຸມວຽກງານຂອງລັດຖະບານ, ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ ກະຊວງ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ, ອົງການອື່ນທີ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ;
 3. ຊີ້ນຳ ແລະ ຕິດຕາມ ກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ມະຕິ ຂອງກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຂອງກອງປະຊຸມລັດຖະບານ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ແລະ ນິຕິກຳຂອງລັດຖະບານ;
 4. ສະເໜີ ແຕ່ງຕັ້ງ, ຍົກຍ້າຍ ຫຼື ປົດຕຳແໜ່ງ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີ ແລະ ຫົວໜ້າອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ ຕໍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອພິຈາລະນາຮັບຮອງ;
 5. ແຕ່ງຕັ້ງ, ຍົກຍ້າຍ ຫຼື ປົດຕຳແໜ່ງ ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຮອງຫົວໜ້າອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ, ຫົວໜ້າກົມ, ຫົວໜ້າອົງການລັດທຽບເທົ່າກົມ;
 6. ແຕ່ງຕັ້ງ ຫຼື ປົດຕຳແໜ່ງ ເຈົ້າແຂວງ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງ ພາຍຫຼັງກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຮັບຮອງ; ມີຄຳເຫັນຕໍ່ການສະເໜີຂອງ ເຈົ້າແຂວງ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງ ກ່ຽວກັບການແຕ່ງ ຕັ້ງ, ຍົກຍ້າຍ ຫຼື ປົດຕຳແໜ່ງ ຮອງເຈົ້າແຂວງ, ຮອງເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງ, ເຈົ້າເມືອງ, ຫົວໜ້າເທດສະບານ, ເຈົ້ານະຄອນ ກ່ອນນຳສະເໜີ ກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ ຫຼື ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນ ຂັ້ນແຂວງ ພິຈາລະນາຮັບຮອງ;
 7. ເລື່ອນຊັ້ນ ຫຼື ປົດຊັ້ນ ພັນເອກ ໃນກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ

- ຄວາມສະຫງົບ;
8. ສະເໜີ ປະທານປະເທດ ເລື່ອນຊັ້ນ ຫຼື ປົດຊັ້ນ ນາຍົກ ໃນກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ;
9. ສະເໜີ ປະທານປະເທດ ແຕ່ງຕັ້ງ ເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ຫຼື ຜູ້ຕາງໜ້າທີ່ມີອຳນາດເຕັມ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ໄປປະຈຳຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຫຼື ຮຽກກັບຄືນປະເທດ;
10. ອອກຂໍ້ຕົກລົງ ໃຫ້ສັນຊາດລາວ, ຖອນສັນຊາດລາວ, ປະສັນຊາດລາວ, ໃຫ້ສັນຊາດລາວຄືນ ແລະ ໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດ ເປັນພົນລະເມືອງກິດຕິມະສັກ;
11. ອອກຂໍ້ຕົກລົງ ການເອົາເດັກໄປເປັນລູກລ້ຽງ ຂອງພົນລະເມືອງຕ່າງປະເທດ;
12. ສະເໜີ ປະທານປະເທດ ເພື່ອພິຈາລະນາການໃຫ້ອະໄພຍະໂທດ;
13. ສະເໜີ ສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງ ການຍົກເລີກ, ລົບລ້າງ ການເຂົ້າຮ່ວມສົນທິສັນຍາ ທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ ແລະ ສັນຍາສາກົນ ໃນລະດັບລັດ;
14. ສະເໜີ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ, ຕົກລົງ ໃຫ້ສັດຕະຍາບັນແກ່ສົນທິສັນຍາ ທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ ແລະ ສັນຍາສາກົນ ໃນລະດັບລັດ;
15. ສະເໜີ ປະທານປະເທດ ຕົກລົງມອບ ຫຼື ປະດັບຫຼຽນຄຳແຫ່ງຊາດ, ຫຼຽນກຽດຕິຄຸນ, ຫຼຽນໄຊ, ນາມມະຍົດສູງສຸດແຫ່ງລັດ ຫຼື ຕົກລົງໃຫ້ການຍ້ອງຍໍດ້ວຍຮູບການອື່ນ;
16. ອອກ ດຳລັດ, ຂໍ້ຕົກລົງ ແລະ ຄຳສັ່ງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍ, ກົດໝາຍ, ລະບຽບການ, ແຜນການ ຂອງລັດຖະບານ, ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງ ກະຊວງ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ, ອົງການອື່ນ ທີ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ;
17. ງົດປະຕິບັດ, ລົບລ້າງ ຫຼື ຍົກເລີກ ຂໍ້ຕົກລົງ, ຄຳສັ່ງ, ຄຳແນະນຳຂອງກະຊວງ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ, ອົງການອື່ນ ທີ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ທີ່ຂັດກັບກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳອື່ນ, ຍົກເວັ້ນຄຳຕົກລົງ ກ່ຽວກັບການດຳເນີນຄະດີ ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ສານປະຊາຊົນ;
18. ມອບສິດ ໃຫ້ລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ ຕາງໜ້າລັດຖະບານເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ, ລົງນາມໃນສັນຍາ ແລະ ສົນທິສັນຍາກັບຕ່າງປະເທດ;
19. ສະຫຼຸບ ແລະ ລາຍງານປະຈຳປີ ກ່ຽວກັບການປະຕິບັດໜ້າທີ່ ຂອງລັດຖະບານ ຕໍ່ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະທານປະເທດ;
20. ລາອອກຈາກຕຳແໜ່ງ ເມື່ອເຫັນວ່າ ຕົນບໍ່ສາມາດປະຕິບັດໜ້າທີ່ໄດ້ ຍ້ອນເຫດຜົນທາງດ້ານສຸຂະພາບ ຫຼື ດ້ວຍເຫດຜົນອື່ນ;
21. ນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອື່ນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ມາດຕາ 7 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ

- ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຊ່ວຍນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ໃນການຊີ້ນຳວຽກງານຂອງ ລັດຖະບານ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ຮັບຜິດຊອບວຽກງານໃດໜຶ່ງ ຕາມຂົງເຂດວຽກງານ, ຂະແໜງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ຕາມການມອບໝາຍ ຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ.
- ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ທ່ານໃດໜຶ່ງ ເປັນຜູ້ຮັກສາການແທນ ໃນ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ຮຽນຮູ້ຄຳສັບທາງກົດໝາຍ

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ (ສະບັບປັບປຸງ)

ັດໂດຍ: ກົງທະນູດຳ ມິພັດເສລີ

1. ສະຖານທີ່ກັກຕົວ ໝາຍເຖິງ ບ່ອນຄວບຄຸມຕົວ ຜູ້ຖືກສົງໄສ ພາຍໃນເວລາທີ່ກົດໝາຍໄດ້ກຳນົດໄວ້;
2. ສະຖານທີ່ກັກຂັງ ໝາຍເຖິງ ບ່ອນຄຸມຂັງຜູ້ຖືກຫາ ໃນໄລຍະດຳເນີນຄະດີກ່ອນຄຳຕັດສິນ ທີ່ໃຊ້ໄດ້ຢ່າງເດັດຂາດ;

IMF ຕີລາຄາ ກ່ຽວກັບວິກິດການດ້ານສະບຽບອາຫານທົ່ວໂລກ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ



ຕາມບົດລາຍງານເສດຖະກິດໂລກ ຫາກປະເທດໃນວັນທີ 26 ກໍລະກົດແລ້ວ, ກອງທຶນການເງິນລະຫວ່າງປະເທດ (IMF) ໃຫ້ຂໍ້ສັງເກດວ່າ ໃນຊຸມເດືອນຜ່ານມານີ້, ລາຄາສະບຽບອາຫານທົ່ວໂລກເລີ່ມເປັນປົກກະຕິ, ແຕ່ຍັງຢູ່ໃນລະດັບສູງກວ່າຫລາຍເມື່ອທຽບໃສ່ປີ 2021.

ເງິນເຜີ້ດ້ານລາຄາສະບຽບອາຫານທົ່ວໂລກ, ພິເສດແມ່ນລາຄາອາຫານ, ແມ່ນຍ້ອນຜົນກະທົບຂອງວິກິດການຢູ່ໃນທົ່ວໂລກ. ບັນດາຂໍ້ຈຳກັດໃນການສົ່ງອອກຢູ່ບາງປະເທດໄດ້ເຮັດໃຫ້ລາຄາສະບຽບອາຫານທົ່ວໂລກເພີ່ມຂຶ້ນ ເຖິງວ່າ ບາງຂໍ້ຈຳກັດໝົດຜົນສັກສິດແລ້ວກໍຕາມ... ຍ້ອນຜະລິດງານ ແລະ ສະບຽບອາຫານແມ່ນປະເພດສິນຄ້າທີ່ຈຳເປັນ, ບໍ່ມີຜະລິດຕະພັນໃດສາມາດ

ທົດແທນໄດ້, ດັ່ງນັ້ນ ລາຄາເພີ່ມຂຶ້ນສູງນັ້ນ ສ້າງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນໃນໂລກ. IMF ມີຄວາມກັງວົນຕໍ່ສະພາບການປັດຈຸບັນບໍ່ພຽງແຕ່ນາຍຊຸ່ເຊືຸ່ມເສດຖະກິດເທົ່ານັ້ນ ຫາກຍັງຜົນສະທ້ອນເຖິງຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍທາງສັງຄົມອີກດ້ວຍ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: vovworld.vn

ຕາມການລາຍງານ IMF ໃຫ້ຮູ້ວ່າ, ສາເຫດຕົ້ນຕໍທີ່ໃຜໃຜເກີດໄພ



ສະມາຊິກລັດຖະບານຝີລິບປິນ ຮັບຟັງການລາຍງານສະພາແຫ່ງຊາດ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ

ອີງຕາມລາຍງານຂ່າວ CRI ໄດ້ລາຍງານວ່າ: ໃນວັນທີ 25 ກໍລະກົດນີ້, ສະມາຊິກລັດຖະສະພາຂອງຝີລິບປິນ ໄດ້ຮັບຟັງທ່ານ ເຜີດິນານ ໂຣມູເດສ ມາກອດ ປະທານາທິບໍດີຝີລິບປິນ ໄດ້ສະເໜີບົດລາຍງານສະພາແຫ່ງຊາດສະບັບທຳອິດພາຍຫລັງໄດ້ດຳລົງຕຳແໜ່ງວ່າ: ລັດຖະບານຊຸດໃໝ່ຈະສຸມໃສ່ການຝຶ້ນຝຸດດ້ານເສດຖະກິດ, ດ້ວຍມາດຕະການປະຕິຮູບ, ຮັບມືກັບສິ່ງທຳທາຍ ຕ່າງໆໃນດ້ານການພັດທະນາເສດຖະກິດ, ສະຖານະການສາກົນ ແລະ ອື່ນໆ.



ທ່ານ ເຜີດິນານ ໂຣມູເດສ ມາກອດ ໄດ້ສະເໜີບົດລາຍງານສະພາແຫ່ງຊາດຕໍ່ສະມາຊິກລັດຖະສະພາລວມທັງສະພາຕ່ຳ ແລະ ສະພາສູງ ໂດຍທ່ານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ການຊຸກຍູ້ການຝຶ້ນຝຸດ

ດ້ານເສດຖະກິດແມ່ນໜ້າທີ່ທຳອິດຂອງລັດຖະບານຊຸດໃໝ່. ທ່ານໄດ້ສະເໜີຕົວເລກເປົ້າໝາຍການເຕີບໂຕດ້ານເສດຖະກິດປີ 2022 ໃຫ້ຢູ່ ໃນລະດັບ 6,5%-7,5%. ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ສະເໜີເປົ້າໝາຍການພັດທະນາດ້ານເສດຖະກິດຕ່າງໆ ເຊັ່ນ ການຫລຸດອັດຕາຄວາມທຸກຍາກ, ການຫລຸດໜີ້ສິນ, ຖິ້ມຊຸມການເງິນ, ການຍົກສູງລາຍໄດ້ຂອງຜົນລະເມືອງ ສະເລ່ຍຕໍ່ຫົວຄົນ ແລະ ອື່ນໆ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI



ທະນາຄານພັດທະນາລາວ
LDB Bank



ທະນາຄານພິງສະຫວັນ
Phongsavanh BANK




ສ່ວນກັບ

ສະພາແຫ່ງຊາດ

ສະພາພິລາຍການ

“ກິດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV) ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ



ເຊີນທ່ານຕິດຕາມຊົມລາຍການກິດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ

ເປັນລາຍການໃໝ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຈະເລີ່ມກະຈາຍອອກອາກາດທາງ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ຊ່ອງ 3 ທຸກວັນອັງຄານ ເວລາ 11:40 - 11:55 ໂມງ ແລະ 18:00 - 18:15 ໂມງ ເຊີນທາງຕິດຕາມຊົມໄດ້




ຖ້າທ່ານມີບັນຫາເຂົ້າເຖິງ ເວັບໄຊ ສະພາແຫ່ງຊາດ

www.tlv.gov.la

ໂທ: +856-21 840 430

Email: Phouthen@gmail.com



ຂ່າວຜູ້ແທນປະຊາຊົນ Facebook Page is available now

Use QR code scanner's to scan and it will take you directly to.



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

ລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ຊ່ອງ 3 ຊຸດ 1
- 2 ອອກອາກາດທຸກວັນອາທິດ
- 3 ຕອນທຽງເວລາ 12:30 ໂມງ
- 4 ຕອນແລງເວລາ 20:40 ໂມງ
- 5 ສະຖານີໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ

ລາຍການວິທະຍຸ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ກະຈາຍສ່ວງທຸກວັນເສົາ
- 2 ຕອນເຊົ້າເວລາ 7:30 ໂມງ
- 3 ຕອນແລງເວລາ 18:00 ໂມງ
- 4 ທາງລະບົບຄັ້ນຄວາມຖີ່

FM 103.7 Mhz AM 6130 Khz

ຢາກຮູ້ສະພາບ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນອົງເຂດນີ້ຕົວເມັດ ຕ້ອງສອນຫນັງສືພິມ, ພິງລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ເບິ່ງລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

| | | | | |
|--|--|--|--|---|
| ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ | ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສິນ ແກ້ວສຸວັນ | ຫົວໜ້າບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ | ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ | ອອກແບບຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ |
|--|--|--|--|---|